
MANİSA'NIN Soma ilçesinde AK Parti Batman Milletvekili
Ferhat Nasıroğlu’na ait Fernas Maden’de 6 işçinin

sendikaya üye olduğu gerekçesiyle işten çıkarılmasının
ardından başlayan eylemler 16’ncı günde de devam etti. 6
maden işçisi için başlayan oturma eylemine destekler çığ gibi
büyüdü.  100’e yakın işçinin katıldığı direnişe, Manisa
Büyükşehir Belediye Başkanı Mimar Ferdi Zeyrek de destek
verdi. Başkan Ferdi Zeyrek, Soma Belediye Başkanı Sercan
Okur ile birlikte eylem yapan madencileri ziyaret etti. 

SOMA’DAKİ FERNAS MADEN’DE BAŞLAYAN EYLEMLER 16. GÜNÜNDE 
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TÜRKİYE İstatistik Kurumu (TÜİK),
2024 yılı suç oranı verilerini açık-

ladı. Türkiye genelinde suç oranlarının
incelendiği bu raporda, suç oranı en
düşük ve en yüksek olan iller detay-
landırıldı. TÜİK verilerine göre, Mani-
sa, yüz binde 834 suç oranıyla suç
oranının en yüksek olduğu 10 il
arasında 7. sırada yer aldı. Manisa’nın
yanı sıra, suç oranı en yüksek olan
diğer iller arasında Aydın, Denizli ve
Çorum gibi şehirler bulunuyor. 

TÜİK, UTANÇ TABLOSUNU AÇIKLADI!

ÇOCUK cinayetlerine tepki
gösteren kadınlar, yetkili ku-

rumları harekete geçmeye
çağırarak “Çocukları çuvala
sığdırmayın” dedi. Yunusemre
Kent Konseyi Kadın Meclisi
Başkanı Suzan Cömert Özata,
çocukların güvenle yaşaya-
bilmesi için yaptığı çağrıda şu
ifadelere yer verdi: “Yunusemre
Kent Konseyi Kadın Meclisi
olarak halkımızın hissettiği acıyı paylaşıyoruz. Bu acıla-
rın yaşanmaması için tüm yetkili kurumları etkili kap-
samlı ve kalıcı çözümler üretmeye çağırıyoruz. Manisa
Barosu yaşanan son olayın faillerinin bulunup cezalan-
dırılması için dosyanın takipçisi olacaklarını açıkladı.
Çocuk hakları gelişimini ve mücadelesini yürüten sivil
toplum kuruluşları toplumsal hareket ve diğer kurumlar
ile her zaman dayanışma içerisinde olacağımızı duyu-
ruyoruz. Hepimiz çocuklarımızın mutlu ve güvende ya-
şayabilecekleri ülke için harekete geçmeliyiz” dedi. 

ÇOCUKLARIN GÜVENDE OLMASI İÇİN ETKİLİ ÇÖZÜMLER ÜRETMELİYİZ

6’da

8 yaşındaki Narin’in vahşi bir cinayete kurban gitmesinin ardından toplumun her kesiminden tepkiler çığ gibi 
büyüyor... Manisa’nın Yunusemre ilçesindeki Yüzüncü Yıl Meydanı’nda toplanan kadınlar, seslerini yükseltti

MANiSALI KADINLARDAN ÇOCUK CiNAYETLERiNE TEPKi

Toplumu derinden yaralayan Narin Güran
cinayeti Manisalı kadınları da üzdü. Yunusemre
Kent Konseyi Kadın Meclisi öncülüğünde
Yunusemre Yüzüncü Yıl Meydanı’nda bir araya
gelen kadınlar tepkilerini afişler ve sloganlarla
dile getirdi. ‘Çocukları Çuvala Sığdırmayın’ 
sloganlarının atıldığı basın açıklamasına çok
sayıda kadın katılarak, vahşi cinayeti kınadı.

ÇOCUKLARI ÇUVALA
SIGDIRMAYIN! 

Manisa suç oranı en yüksek 
10 il arasına girdi

MANİSA’NIN Akhisar ilçesinde de-
prem meydana geldi. Kandilli

Rasathanesi’nden verilen bilgilere
göre deprem, saat 13.28’de meydana
geldi. Depremin büyüklüğü 3.0 olarak
duyuruldu. Depremin merkez
üssünün ise ilçeye bağlı Karaköy böl-
gesi olduğu bildirildi. Deprem yerin 5
kilometre altında meydana geldi.
Küçük çaplı bu deprem ilçede korku
yaratırken, herhangi bir olumsuz
durum olmadığı ifade edildi. 

AKHiSAR’DA DEPREM!

Pizzacı cinayeti zanlısı
hakim karşısında   

MANİSA’NIN Yunusemre ilçesine bağlı Muradiye
Mahallesi’ndeki pizza restoranındaki silahlı saldırıda

1 kişinin öldüğü 1 kişinin de yaralandığı olayın ardından
zanlı ilk defa hakim karşısına çıktı. Restoranda kurye
olarak çalıştığı öğrenilen Ferhat K.’nin her iki kadına da
mesajlar attığı ve
karşılık bulamaması
sonrasında cinayeti
planladığı öğrenildi.
Sanık Ferhat K. ifade-
sinde, “Onları da ken-
dimi de öldürmeye ka-
rar verdim” dedi.  3’te

Ferdi Zeyrek AK Partili vekile bayrak açtı!

Meteorolojiden 
Manisa’ya uyarı!

METEOROLOJİ Genel
Müdürlüğü’nden yapılan

duyuruya göre Marmara'nın
batısında Edirne, Çanakkale ve
Balıkesir'in batısı ile Kıyı
Ege'de İzmir, Aydın, Muğla ve
Manisa'nın batısında etkili ol-
ması beklenen yağışlar, sel ve
su baskınlarına yol açabilir.
Özellikle İzmir çevresinde çok
kuvvetli yağışların olacağı tah-
min ediliyor. 

GIDA güvenliği, halk sağlığı-
nı korumak adına en önemli

konulardan biri. Bu kapsamda,
5996 sayılı kanun doğrul-
tusunda İlçe Müdürlükleri Gıda
Denetim Ekipleri, AVM'lerdeki
gıda arz eden satış ve toplu
tüketim yerlerine yönelik eş za-
manlı denetimler gerçekleştiri-
yor. Denetimler, 13 Eylül 2024'e
kadar devam edecek.

AVM’lerde eş zamanlı
gıda denetimi yapıldı

6’da

5’te

4’te

9’da

9’da
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Manisa Bitlisliler Derneği

Başkan Yardımcısı Kemal-Sa-
liha Gerdan çiftin oğulları Gıda
Mühendisi Gökhan Kerim ile

Diyetisyen Sabriye-Hamza çif-
tin kızları Sabiha Nurcan muh-
teşem bir düğünle dünyaevine
girdi. Sabiha ile Gökhan’ın ni-
kahını Şehzadeler Belediyesi
Nikah Memuru Nurettin Baş-
kurt kıydı.  

Şehzadeler Belediyesi’ne ait
Veziroğlu Tesislerinde gerçek-
leştirilen düğüne Yunusemre
Belediye Başkanı Semih Bala-
ban, Manisa Bitlisliler Kültür ve
Dayanışma Derneği Başkanı
Cevdet Çiçek, AK Parti Manisa
ve İl Genel Meclisi eski Başkanı
Hayrullah Solmaz, Manisa
İŞKUR İl Müdür Yardımcısı
Eşref Aslan, iş insanı Arif Koşar,
Şehzadeler Kent Konseyi Üyesi
Necmi Çiçek ve çok sayıda da-
vetli katıldı.  Düğünde davetliler
ve çiftler, gece boyunca eğle-
nerek bol bol oyunlar oynadı ve
halay çekti. Tören, coşkulu bir
atmosferde geçti. Bu mutlu

günlerinde davetlileri ağırlama-
nın sevincini yaşayan Kemal
Gerdan, düğüne katılan, çelenk

gönderen ve kendilerini yalnız
bırakmayan herkese teşekkür
etti. Gerdan ve Kurt aileleri, bu

özel günde sevdikleriyle birlikte
olmanın mutluluğunu doyasıya
yaşadı.

Manisa’nın tanınmış ailelerinden ve esnaflarından Gerdan ile Kurt ailelerinin evlatları hayatlarını birleştirdi

Gerdan ve Kurt ailelerinin mutlu günü



3
İl ve içe merkezlerinde 
3 günlük hava tahmini

HAVA DURUMU SAYFA

0236 503 80 89

ÜNLÜ ECZANESİ
0236 408 37 00

SİMGE ECZANESİ

BUSE ECZANESİ

0236 232 91 05

0236 232 19 43

NÖBETÇİ 
ECZANELER
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BEYAZ ECZANESİ 
1515 - Diyarbakır Kuşatması: Diyarbakır, Osmanlı egemenliğine girdi.
1623 - IV. Murat tahta çıktı.
1756 - Rusya'da ilk tiyatro kuruldu.
1855 - Osmanlı İmparatorluğu'nda ilk telgraf haberleşmesi başladı.
1875 - Ruslar, Hokand'ı işgal etti.
1882 - Almanya'da ilk Antisemitizm konferansı açıldı.
1905 - İngiltere futbol kulübü olan Crystal Palace FC kuruldu.
1920 - Türkiye Komünist Partisi (TKP), Bakü'de kuruldu.
1934 - Sovyetler Birliği, Milletler Cemiyeti'ne kabul edildi.
1939 - Kanada, Almanya'ya savaş ilan etti.
1943 - Alman askerleri, Roma'yı işgal etti.
1971 - Boğaziçi Üniversitesi kuruldu.

GÜNÜN OLAYI

Pizzacı cinayeti zanlısı hakim karşısında   
Zanlının pizzacıda çalışan iki kadına mesajlar attığı, karşılık bulamayınca öldürmeye karar verdiği öğrenildi   

MANİSA’NIN Yunusemre il-
çesine bağlı Muradiye Mahalle-
si’ndeki pizza restoranındaki
silahlı saldırıda 1 kişinin öldüğü
1 kişinin de yaralandığı olayın
ardından zanlı ilk defa hakim
karşısına çıktı. Restoranda
kurye olarak çalıştığı öğrenilen
Ferhat K.’nin her iki kadına da
mesajlar attığı ve karşılık bula-
maması sonrasında cinayeti
planladığı öğrenildi.   

Olay 30 Temmuz 2023’te
Manisa’nın Yunusemre ilçesine
bağlı Muradiye Mahallesi’nde
meydana geldi. Bir pizza işlet-
mesinde kurye olarak çalışan
Ferhat K., aynı restoranda çalı-
şan Sultan Zencirci'yi öldür-
müş ve Gül D.’yi ise
yaralamıştı. Olayın ardından,
şüpheli Ferhat K. hakkında
"kadına karşı tasarlayarak kas-
ten öldürme ve öldürmeye te-
şebbüs" suçlamalarıyla
hazırlanan iddianame Manisa
3. Ağır Ceza Mahkemesi tara-
fından kabul edilerek, dava
açıldı. 

Davanın ilk duruşmasına tu-
tuklu sanık Ferhat K., silahlı
saldırıda yaralanan Gül D. ile
yaşamını yitiren Sultan Zencir-

ci'nin avukatları katıldı. 
Duruşmada tutuklu sanık

Ferhat K., aynı restoranda ça-
lıştığı Gül D. ile gönül ilişkisinin
bulunduğunu iddia ederek
maktul Sultan Zencirci'nin ken-
disine iftira atarak Gül D. ile
aralarının bozulmasına neden
olduğunu, olay günü restorana
Gül D. ve Sultan Zencirci ile
yüzleşmeye gittiğini öne sürdü. 

“BANA İNANMAZLARSA
ÖLDÜRMEYE KARAR 
VERDİM” 
Cinayeti planladığını itiraf

eden Ferhat K. “Onlarla konu-
şup bana inanmazlarsa onları
da kendimi de öldürmeye karar

verdim. Silahı aldım, bıçağı da
yanıma aldım. Silahta 5 mermi
vardı, 4'ünü onlara, birini ken-
dime ayırmıştım. Dükkana gir-
diğimde dış kapıyı kapattım,
kasadaki çalışana 'neredeler'
diye sorup, dükkanın alt ka-
tında olduğunu öğrenince
oraya indim. Gül, elinde bıçakla
bir şeyler hazırlıyordu. Sultan
da tabakları siliyordu, konuş-
mak istediğimi söyledim. Sul-
tan üzerime saldırgan halde
geldiğini görünce ona ateş
ettim. Gül yanındaydı, bir el de
ona ateş ettim ve Gül'ün düş-
tüğünü gördüm. Sultan hanıma
bir el daha ateş ettim. Gül ha-

nımın ayaklandığını üzerine gel-
diğini göründe bir el daha ona
ateş ettim. Bu sırada boğuşma
yaşandı. Son mermiyi kendime
ayırdığım için bıçağı elime
aldım. Gül'ün şah damarını ke-
seyim kansız bırakayım diye
düşündüm. Boğuşma sırasında
bıçağı boynuna dayadım ama
bıçağı geri çektim. O an dı-
şarda kendimi öldüreyim diye
kendimi ayırdığım son kurşunu
da rastgele sıkıp dükkandan
çıktım. Olay yerinden kaçtım
intihar edecek yer aradım ama
bulamadım" dedi. 

Sanık Ferhat K, olaydan bir
süre sonra tabancayla yarala-

dığı iki kadının ölmediğini, ya-
ralı halde hastaneye kaldırıldı-
ğını öğrenince jandarmaya
teslim olduğunu belirtti. 

MESAJLAR ATAN 
FERHAT K.’Yİ 
ENGELLEMİŞ 
Yaşanan olaydan yaralı ola-

rak kurtulan Gül D., sanık Fer-
hat K.’nin iddialarını
reddederek sanık Ferhat K. ile
aralarında herhangi bir gönül
ilişkisi olmadığını, kurye olarak
pizzacıda işe başlayan sanığın
kendisine mesajlar attığını, bu
nedenle sanığın telefonunu en-
gellediğini söyledi. Ferhat
K.’nin kendisine çiçek aldığını
ve çiçeği kabul etmediğini ay-
rıca doğum gününde gelen he-
diyenin Ferhat K.’den
olduğunu öğrendiğinde hedi-
yeyi de çöpe attığını söyleyen
Gül D., sanık Ferhat K.'nin si-
lahlı saldırıdan yaklaşık bir
hafta önce işletmede çalışan
başka bir kişinin cep telefo-
nuna, içeriğinde 4 kurşun yer
alan bir fotoğraflı tehdit mesajı
attığını öne sürerek, "Olay
günü, dükkanın alt katında me-
nemen yapıyordum o yüzden
elimde bıçak vardı. Bana 2 el

ateş etti, şah damarımı kes-
meye çalıştı, ben bileğinden tu-
tunca yapamadı" diye konuştu. 

İşletmede çalışan R.T. ise
mahkemede tanık olarak ifade
verdi. Gül D. ile sanık Ferhat K.
arasında bir gönül ilişkisi olma-
dığını söyleyen R.T., sanık Fer-
hat K.'nin, Gül D.'yi mesaj ve
aramalarıyla rahatsız ettiğini,
Gül D.'nin engellemesi üzerine
işletme telefonundan arayarak
Gül D.'ye ulaşmaya çalıştığını
söyledi.  

Cinayetten bir süre önce
yurtdışındaki bir arkadaşından
kendisini kaçırmasını istemiş 

Sultan Zencirci'nin ailesinin
avukat Zehra Oyit ise sanığın
yanıltıcı beyanlarla hayali bir
gönül ilişkisi hikayesi uydurdu-
ğunu, işletmede çalışan iki ka-
dına da birliktelik teklif ettiğini,
her iki kadından da ret cevabı
alınca planlayarak ve tasarlaya-
rak suçu işlediğini, hatta olay-
dan bir süre önce yurt dışında
olan bir arkadaşından kendisini
yurt dışına kaçırmasını istedi-
ğini ifade etti. 

Mahkeme başkanı duruş-
mayı 24 Aralık 2024 tarihine er-
teledi.  İHA

Manisa Jandarmasından  
tefeci operasyonu  

MANİSA'NIN Akhisar ilçe-
sinde jandarma ekipleri tarafın-
dan tefecilere yönelik
gerçekleştirilen operasyonda 1
şahıs gözaltına alındı. İki şahsın
ikametlerinde yapılan aramada
açık senetler, 65 bin TL nakit
para, alacaklıların yazılı olduğu
iki defter ve yüklü miktarda
banka hesap cüzdanı ele geçi-
rildi.     Akhisar İlçe Jandarma
Komutanlığı ve JASAT biriminin
tefecilere yönelik yaptığı çalış-
malar sonucu; Süleymanlı Ma-
hallesinde 9 Eylül Pazartesi
Günü T.A. ve E.A. isimli şahısla-
rın ikametinde arama yapıldı.
Yapılan aramada, 65 bin TL
nakit para, 3 adet açık senet,
bir bankaya ait 1 milyon 110

bin TL bakiyeli hesap cüzdanı,
2 adet alacaklıların yazılı olduğu
defter ile 1 adet ruhsatsız av tü-
feği bulundu. Olayla ilgili olarak
bir şahsın gözaltına alındığı bil-
dirildi. 

Muhtarlar toplantısı öncesi kalp krizi
geçiren muhtar hayatını kaybetti   

MANİSA'NIN merkez Şeh-
zadeler ilçesinin Çarşı Mahalle-
sinde 4 dönemdir muhtarlık
yapan terzi Vahit Karacalar,
MASKİ'deki muhtar-
lar toplantısı öncesi
asansörde geçirdiği
kalp krizi sonucu ha-
yatını kaybetti.   

Manisa’da uzun
yıllardır terzilik yapan
ve 4 dönemdir Şeh-
zadeler ilçesi Çarşı
Mahallesinin Muhtarı

olan Vahit Karacalar hayatını
kaybetti. Karacalar'ın, MAS-
Kİ’de yapılacak olan toplantıya
giderken MASKİ binasındaki

asansörde kalp krizi ge-
çirip hayatını kaybettiği
belirtildi. Çarşı Mahallesi-
nin 4 dönemdir muhtarlı-
ğını yapan ve 59 yaşında
hayatını kaybeden Kara-
calar'ın vefatı üzerine
MASKİ'deki muhtarların
ziyareti ve toplantısı da
ertelendi. İHA

635 litre etil alkol ele geçirildi   
MANİSA’NIN Akhisar ilçe-

sinde 2 şüpheli şahsın ev, iş
yeri ve araçlarında yapılan ara-
mada kaçak alkol üretiminde
kullanılmak üzere 635 litre etil
alkol ve 1329 adet alkol aro-
ması ele geçirildi.   

Manisa İl Emniyet Müdür-
lüğü Kaçakçılık
ve Organize
Suçlarla Müca-
dele Şube Mü-
dürlüğü Akhisar
KOM Büro
Amirliğince ka-
çakçılık suçu-
nun
önlenmesine
yönelik yapılan
çalışmalarda
T.H. (60) ve
Y.H.H (29) isimli

şahıslara ait 2 işyeri ve 2 araçta
yapılan aramalarda, 635 litre
etil alkol, 1329 adet alkol aro-
ması, 1 adet 7.65 tabanca ve 6
adet fişek ele geçirildi. Şüpheli-
ler hakkında 5607 SKM suçun-
dan adli tahkikata başlandığı
bildirildi.  İHA
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MANİSA'NIN Soma ilçe-
sinde AK Parti Batman Millet-
vekili Ferhat Nasıroğlu’na ait
Fernas Maden’de 6 işçinin
sendikaya üye olduğu gerekçe-
siyle işten çıkarılmasının ardın-
dan başlayan eylemler 16’ncı
günde de devam etti. 6 maden
işçisi için başlayan oturma ey-
lemine destekler çığ gibi bü-
yüdü.  100’e yakın işçinin
katıldığı direnişe, Manisa Bü-
yükşehir Belediye Başkanı
Mimar Ferdi Zeyrek de destek
verdi. Başkan Ferdi Zeyrek,
Soma Belediye Başkanı Sercan
Okur ile birlikte eylem yapan
madencileri ziyaret etti. 

“BİZ DE SİZİN BU HAKLI 
MÜCADELENİZDE 

YANINIZDAYIZ”
İşçilerin bu mücadelesinde

her zaman yanlarında olacakla-
rını belirten Manisa Büyükşehir
Belediye Başkanı Ferdi Zeyrek;
"Öncelikle bu haklı direnişte
yanınızda olmak istedik. Bu
yüzden Sercan Okur başkanı-
mızla birlikte gelip sizleri yeri-
nizde ziyaret etmek istedik.
Önemli olan sizlerin burada
daha sağlıklı koşullarda çalış-
manız. Hak ettiğiniz hakları ala-
bilmeniz için biz de sizin bu
haklı mücadelenizde yanınızda-
yız. Sendika en doğal haktır. Bir
özgürlüktür. Biz bunun bilincin-
deyiz. Her türlü sendikal eyle-
min de her zaman yanında yer
almak istedik. Buraya gelirken,
yolda Sercan başkanımla da
konuştuk. Size gerekli olan tüm
desteği sağladığını biliyoruz.
Otobüs desteği, kumanya des-
teği. Sağ olsun Besim Dutlulu

ile birlikte Sercan başkan her
zaman için yanınızdaydı.
Bunun haricinde Manisa Bü-
yükşehir Belediyesi olarak biz-
den istediğiniz ne varsa her
zaman için sizin yanınızdayız.
Sizinle birlikte olduğumuzu be-
lirtmek isteriz.” dedi.

“FERDİ ZEYREK HER 
TÜRLÜ HAKSIZLIĞIN 

KARŞISINDA DURACAK”
Yaşanan her türlü haksızlı-

ğın karşısında dimdik duracak-
larını ifade eden Başkan
Zeyrek, açıklamalarını şöyle
sürdürdü; “Umarım ki bu mağ-
duriyet en kısa sürede ortadan
kalkar. Siz de hak ettiğiniz hak-
larınıza sahip olursunuz ve tek-
rar işinizin başında olursunuz.
Manisa’mda yaşayan yaklaşık
1.5 milyon kişinin hepsi benim
ablam, abim, kardeşim, evla-
dım. Uğradıkları her türlü hak-
sızlıkta, Ferdi Zeyrek 5 yıllık
görev süresi boyunca hep kar-
şısında duracaktır. Bu bugün
Soma’da direniş olur. Yarın
Soma Bölgesel Isıtmada, Torku
eğer gerekli hizmeti sağlaya-
mazsa, orada olur. Öbür gün
kirlenen havada olur. Daha
sonra sokak hayvanlarına ezi-
yet eden vatandaşların karşı-
sında oluruz. Manisa’mda
yaşayan her türlü canlı bize
emanet. Haksızlıkların karşı-
sında dimdik ayakta duracağız.
Ancak bu şekilde kazanabiliriz.
Bunun da bilincindeyiz.”

İŞÇİLERİN TALEPLERİ
ANLATILDI

Bağımsız Maden-İş Sendi-
kası Genel Başkanı Gökay
Çakır ise şunları söyledi; “Bu

ziyaretiniz bizim için de çok kıy-
metli oldu. Hem geçmiş yıllarda
hem de şimdi desteklerinizi
esirgemediğiniz için kendi
adıma da, sendikam adına da,
işçiler adına da çok teşekkür
ederim. İşçilerin talebi belli. Bu-
rada iş sağlığı ve güvenliği çok
sıkıntılı. Soma havzasında,
diğer yerlerde 45 bin, 50 bin ci-
varında maaş alıyorlar. Bura-
daki arkadaşlar 34 bin lira
alıyorlar. Banka promosyonla-
rını hiçbir zaman almamış bura-
daki arkadaşlar. Bir de 6
arkadaşımızın işe geri dönmesi.
Taleplerimiz belli.”

“BİR AVUÇ İNSAN DEĞİL, 
HERKES HAK ETTİĞİ 

DEĞERİ BULSUN”
Madencilerin yaşadıkları so-

runları anlatan Gökay Çakır
açıklamalarını şöyle sürdürdü;
“Arkadaşlarımıza sözlü olarak
söylemişler. “Bağımsız Maden
İş Sendikasından istifa ederse-
niz hemen işinize başlayabilirsi-
niz” demişler. Bu
arkadaşlarımız da “Biz istifa et-
miyoruz, sendikamızı seviyo-
ruz. Bu sendikal mücadele ve
anayasanın 51. maddesi çok
açıktır. Buna göre üye olduk,
sendikamızdan vazgeçmeyiz.”
diyor arkadaşlar. Biz de bu şe-
kilde 6 arkadaşımız için eyleme
başladık. Şuan 95 kişi var. Bu
arkadaşlar da, hem işten çıkarı-
lan 6 arkadaşımızı desteklemek
için hem de iş sağlığı ve güven-
liğinin olmadığını söyledikleri
için şuanda yanımızdalar. Çok
güzel bir şekilde birbirlerini ku-
cakladılar. Madencilerin özelliği
de budur. Madencilerin biri bin

olacak. Bunu başarırsak her
zaman her yerde kazanacağız.
Direne direne de kazanacağı-
mıza inanıyoruz. Sizin destekle-
rinize de çok teşekkür ederiz.
Sağ olun, var olun.  Şöyle söy-
leyeyim başkanım; Soma’da
gerçekten bunu gördük, Tür-
kiye genelinde de bu var. Bir
avuç insana, bin avuç insanı
köle yapmaya çalışıyorlar. Biz
de Bağımsız Maden İş sendi-
kası olarak, işçi sınıfıyla bera-
beriz. Bir avuç insan değil,
herkes hak ettiği değeri bulsun,
hak eden hak ettiği yerde
olsun. Bizim temennimiz de
bu.”

“BİZİM HAKKIMIZI 
VERSELER BİZ İŞİMİZİN 

BAŞINA GEÇMEK
İSTERİZ” 

İşten çıkarılan madenciler-
den Mustafa Aydoğan;  “6 kişi
burada işten çıkarıldık. Şuan
burada 100 kişiyiz. İş sağlığı
güvenliği yetersiz. Maaşlarımız,
promosyonlarımız verilmedi. O
yüzden buradayız. Bugün
15’inci günümüz.  CHP Manisa
Milletvekili Ahmet Vehbi Bakırlı-

oğlu geldi. Sercan başkan
geldi, kendisi de şirket yetkilile-
riyle konuşmak istedi ama ka-
pıdan içeri alınmadı. Bugün de
Ferdi Başkan geldi. Allah razı
olsun. Onlar bizim sesimiz, ne-
fesimiz. Bizim hakkımızı verse-
ler biz işimizin başına geçmek
isteriz” dedi.

“BİZ ÖLMEK 
İSTEMİYORUZ”

İşten çıkarılan maden işçile-
rini desteklemek için eyleme
katılan Eyüp Can isimli vatan-
daş, “2022 Ocak ayından beri
burada çalışıyorum. Zaman
oldu 2 vardiya, 3 vardiya çalış-
tım. Biz şirket için elimizden
gelen her şeyi yaptık ama şirket
bizim için bir şey yapmadı. İş
sağlığı güvenliği konusunda
bazı tereddütlerimiz var. İçeride
dozerler, kepçeler, mikserler
çalışıyor. Filtreleri var diyorlar
ama biz egzoz dumanına
maruz kalmak zorunda kalıyo-
ruz. Zaten suyun da haddi he-
sabı yok. Gerçekten özveriyle
çalışıyoruz ama onlar bizim için
bir adım atmıyorlar. Ahmet
Vehbi Bakırlıoğlu geldi, Sercan

Başkan geldi, Ferdi Başkan
geldi. Biz şunu istiyoruz. Soma
civarında olan madenlerde alı-
nan ücretler bize verilsin.
Banka promosyonları veriyorlar,
biz daha bu zamana kadar hiç
almadık. İşçi arkadaşlarımız
geri dönsün. İş sağlığı güvenliği
tedbirleri alınsın. Biz ölmek is-
temiyoruz. “dedi.

“GÜNLERDİR KİMSEYLE 
MUHATAP OLAMADIK”

Maden işçilerinden Muham-
med Lirih de şu açıklamalarda
bulundu, “İşten atılan arkadaş-
larımızın işe geri alınması, iş
güvenliği önlemlerinin alınması,
maaşlarımızın soma havza-
sında bulunan diğer madenlerle
eşit duruma getirilmesi gibi ne-
denlerden buradayız. Şartlar
çok kötü. Daha önce Soma’da
maden faciası yaşadık. O
günkü maden çalışma sistemi
nasılsa bu madende sistem
aynı. Günlerdir kimseyle muha-
tap olamadık. Soma Belediye
Başkanı olsun, Ferdi Başkan
olsun hep yanımızdalardı. Ken-
dilerine tek tek teşekkür ediyo-
ruz.” Haber Merkezi

Soma’da AK Parti Batman Milletvekili Ferhat Nasıroğlu’na ait Fernas Maden’de 6 işçinin sendi-
kaya üye olduğu gerekçesiyle işten çıkarılmasının ardından başlayan eylemler 16’ncı gününde

Ferdi Zeyrek aK Partili vekile 
bayrak açtı!

Fernas 
MaDen’De 
eYleM var 

MANİSA'NIN Soma ilçe-
sinde Torku tarafından işletilen
Soma Termik Santrali önünde
bir açıklama yapan Manisa Bü-
yükşehir Belediye Başkanı
Ferdi Zeyrek, "Torku yetkilileri
ile görüşerek Soma termik
santralinden çıkan kara du-
manların ve çevre kirliliğine
sebep olmasının önüne geç-
melerini istedik. Filitrasyon ko-
nusunda 2027'ye kadar süre
aldıklarını ilettiler. Biz de bura-
dan hem Torku yetkililerine
hem de Çevre Şehircilik ve
İklim Değişikliği Bakanlığımıza
bir kez daha yüksek sesle hay-
kırmak istiyoruz. Soma'mız bu
kara dumanların altında kalma-
sın. Filitrasyon sistemi konu-
sunda bir an önce Torku
yetkililerine yaptırımlarınızı
yapın" dedi.   

Manisa Büyükşehir Bele-
diye Başkanı Mimar Ferdi Zey-
rek ile Soma Belediye Başkanı
Sercan Okur, Soma Termik
Santral Elektrik Üretim A.Ş.'yi

ziyaret etti. Şirket yetkilileriyle
toplantı yapan Başkan Zeyrek,
soma halkının kış aylarında
ısınma sorunu yaşamaması için
yapılabilecek çalışmalarla ilgili
görüşmelerde bulundu. 

BAŞKAN ZEYREK: 
“23,5 MİLYON LİRA 

YATIRIMLA ÜZERİMİZE 
DÜŞEN İYİLEŞTİRMELERİ 

TAMAMLADIK” 
Başkan Ferdi Zeyrek ile

Başkan Sercan Okur, daha
sonra termik santral önünde
açıklamada bulundu. Isıtma
sistemindeki altyapıları incele-
diklerini kaydeden Başkan Zey-
rek, Manisa Büyükşehir
Belediyesi olarak Soma'nın kış
aylarında sorun yaşamaması
için altyapıda büyük bir yeni-
leme başlattıklarını vurguladı.
Başkan Zeyrek, “Altyapıda şu
ana kadar 23,5 milyon liralık
yatırımla üzerimize düşen iyi-
leştirmeleri tamamladık. Bugün
de Sercan Başkanımla birlikte
termik santrali ziyaret ettik. Tor-

ku'nun yetkilileri ve Genel Mü-
dürümüzle Somalı vatandaşla-
rımızın sorun yaşamaması
konusunda neler yapabilecek-
leri hakkında görüşmeler yap-
tık. Torku'dan
kaynaklanabilecek her türlü so-
runda kendilerinin yanında ol-
duğumuzu, kış günlerinde
Somalı vatandaşlarımızın so-
ğukta kalmak istemediklerini
dile getirdik” dedi. 

“SOMA'MIZ KARA 
DUMANLARIN ALTINDA 

KALMASIN” 
Çevre kirliliği ve filtre sis-

temlerine de dikkat çeken Baş-
kan Ferdi Zeyrek, “Soma
termik santralden çıkan kara
dumanların ve çevre kirliliğine
sebep olmasının önüne geç-
melerini istedik. Filitrasyon ko-
nusunda 2027'ye kadar süre
aldıklarını ilettiler. Biz de bura-
dan hem Torku yetkililerine
hem de Çevre Şehircilik ve
İklim Değişikliği Bakanlığımıza
bir kez daha yüksek sesle hay-

kırmak istiyoruz. Soma'mız bu
kara dumanların altında kalma-
sın. Filitrasyon sistemi konu-
sunda bir an önce Torku
yetkililerine yaptırımlarınızı
yapın. Yarınlara bırakacağımız
temiz bir çevrenin Manisalı va-
tandaşlarımızın hakkı olduğunu
düşünüyoruz. Bu konuda So-
malı vatandaşlarımla her
zaman için birlikteyim. Hem
kışın soğuk günler geçirilme-
mesi hem de soğuk havalarda
bu isli havanın solunmaması
için elimden gelen tüm çabayı
göstereceğimi bir kez daha be-
lirtmek istiyorum” ifadelerini
kullandı. 

“HER ZAMAN İÇİN 
TAKİPÇİSİ OLACAĞIZ” 

Manisa Büyükşehir Bele-
diye Başkanı Mimar Ferdi Zey-
rek, sözlerini şöyle sürdürdü;
“Kendi evlatlarımın soğuk kış
günlerinde soğukta kalmasını
istemiyorsam, Soma'da yaşa-
yan her bir vatandaşımızın da
evlatlarımızın da soğukta kal-

masını asla ve asla istemiyo-
rum. Büyükşehir Belediyesi
olarak tüm altyapı çalışmalarını
bitirdik. Torku'nun da her
zaman için takipçisi olacağız.” 

BAŞKAN OKUR: 
“VATANDAŞLARIMIZ BİZE 

GÜVENSİNLER” 
Soma Belediye Başkanı

Sercan Okur da gerekli uyarı ve

ikazları yaptıklarını söyledi.
Başkan Okur, “Biz Somalılılar
olarak artık zehirli hava solu-
mak istemiyoruz. Bu konuda
vatandaşlarımız bize güvensin-
ler. Elimizden gelen tüm imkan-
ları kullanarak çevre kirliliğiyle,
hava kirliliğiyle mücadele et-
meye devam edeceğiz” diye
konuştu.  İHA

Manisa Büyükşehir Belediye Başkanı Ferdi Zeyrek, Soma Termik Santralinin çevre kirliliğine tepki gösterdi   

Torku'ya çevre kirliliği için 'Yaptırım' çağrısı   

MANİSA'NIN Demirci ilçe-
sinde, doğada kendiliğinden
yetişen çitlembikleri toplayan
çiftçiler, ev ekonomisine katkı
sağlıyor.

Her yıl eylül ayında kızıldan
yeşile dönen çitlembikler ço-

ğunlukla kadınlar
tarafından top-

lanıyor.
Traktör-
lerle sa-
bahın
erken sa-

atlerinde
dağlara

çıkan kadınlar,
gün boyu çalışıyor.

Toplanan çitlembikler, kızılları-
nın ve yapraklarının ayrılması
için yıkanıyor, ardından güneşe
seriliyor.

İlçe merkezinin yanı sıra Ku-
lalar, Sevinçler, Hoşçalar, Esen-
yurt, Mezitler, Boyacık ve
Kerpiçlik mahalleleri başta
olmak üzere 40'a yakın kırsal
mahallede hasat yapılıyor.

Toplanan çitlembikler İstan-
bul, Ankara, Gaziantep ve Bur-
sa'daki ilaç ve kozmetik
firmalarına gönderiliyor.

Sevinçler Mahallesinde ya-
şayan Ülkü Arslan, çitlembikleri
toplamak için gün doğmadan
yollara çıktıklarını belirterek,

"Çuvallara koyduktan sonra
eve götürdüğümüzde suya ata-
rız. Yeşil olanları dibe çöker,
kızıl olanları üste çıkar. Yeşil
olanları serip kuruturuz. Kızıl
olanları yaprakları ile birlikte
hayvanlarımıza yediririz. Sı-
cakta toplamak zor oluyor ama
olunca da çok zevkli ve güzel
oluyor." diye konuştu.

Sevinçler Muhtarı Halil Yetiş
de çitlembik hasadının genel-
likle tarla işleri bittikten sonra
başladığını ifade ederek, "Ma-
hallemizin geçim kaynakların-
dan biri oldu çitlembik. Fiyatın
bu yıl 70 ila 100 lira arasında
olmasını bekliyoruz." dedi. AA

Demirci'de çitlembikler toplanmaya başlandı
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MANİSA’NIN Yunusemre
ilçesindeki Yüzüncü Yıl Mey-
danı’nda bir araya gelen Ma-
nisalı kadınlar, seslerini
yükseltti. Çocuk cinayetlerine
tepki gösteren kadınlar, yetkili
kurumları harekete geçmeye
çağırarak “Çocukları çuvala
sığdırmayın” dedi.   

Toplumu derinden yarala-
yan Narin Güran cinayeti Ma-
nisalı kadınları da üzdü.
Yunusemre Kent Konseyi
Kadın Meclisi öncülüğünde

Yunusemre Yüzüncü Yıl Mey-
danı’nda bir araya gelen ka-
dınlar tepkilerini afişler ve
sloganlarla dile getirdi. 

‘Çocukları Çuvala Sığdır-
mayın’ sloganlarının atıldığı
basın açıklamasına Yunu-
semre Belediye Başkan Yar-
dımcıları Emine Özge Arslan,
Ali Gök, Yunusemre Kent
Konseyi Başkanı Bektaş Kı-
lınç, Yunusemre Kent Konseyi
Kadın Meclisi Başkanı Suzan
Cömert Özata, Şehzadeler

Kent Konseyi Kadın Meclisi
Başkanı Yasemin Gümüş ve
çocuk cinayetlerine tepkisini
göstermek isteyen kadınlar
katıldı. 

‘ÇOCUKLARIN ÇOCUK 
GİBİ YAŞAMASI 

HERKESİN
SORUMLULUĞUDUR’ 

Basın açıklamasını yapan
Yunusemre Kent Konseyi
Kadın Meclisi Başkanı Suzan
Cömert Özata Diyarbakır’da
yaşanan cinayetin toplumun

vicdanını yaraladığını belirtti.
Çocukların çocuk gibi yaşama-
sının herkesin sorumluluğu ol-
duğunun altını çizen Özata,
“Çocuklara karşı yapılan her
türlü istismarın şiddetin kesin-
likle affı yoktur. Maalesef çocuk
istismarları ve yaşam haklarının
ellerinden alınması yakın za-
manda ülkemizde oldukça sık-
laşan bir sorun haline gelmeye
başladı. 

Ortada ciddi zaafların ol-
duğu bir gerçek vardır. Geldiği-
miz şu noktadan da anlaşılıyor
ki caydırıcı cezalar getirilerek
bu gibi olayların yaşanmama-
sını ve bizlere emanet olan ço-
cukların çocuk gibi
yaşamalarını sağlamak hepimi-
zin sorumluluğudur. Çocuklara
zarar veren davranışların karşı-
sında olmak öncelikle biz ka-
dınların görevidir.
Çocuklarımıza çağdaş bir ülke
bırakmak için uluslararası
çocuk hakları yasalarının hızla
hayata geçirilmesi konusunda
toplumsal bilinç oluşturmak
için kent konseyi kadın meclisi
ve tüm kadınlarımızla omuz
omuza çalışacağız.” dedi. 

‘YETKİLİ KURUMLAR 
HAREKETE GEÇSİN’ 

Yunusemre Kent Konseyi
Kadın Meclisi Başkanı Suzan
Cömert Özata, çocukların gü-
venle yaşayabilmesi için yaptığı
çağrıda şu ifadelere yer verdi:
“Yunusemre Kent Konseyi
Kadın Meclisi olarak halkımızın
hissettiği acıyı paylaşıyoruz. Bu
acıların yaşanmaması için tüm
yetkili kurumları etkili kapsamlı
ve kalıcı çözümler üretmeye
çağırıyoruz. Manisa Barosu ya-
şanan son olayın faillerinin bu-

lunup cezalandırılması için dos-
yanın takipçisi olacaklarını
açıkladı. Çocuk hakları gelişi-
mini ve mücadelesini yürüten
sivil toplum kuruluşları toplum-
sal hareket ve diğer kurumlar
ile her zaman dayanışma içeri-
sinde olacağımızı duyuruyoruz.
Hep birlikte çocuklarımızın
mutlu ve güvende yaşayabile-
cekleri ülke için harekete geç-
meliyiz. Çocuklar gülsün diye
geleceğimiz için kararlı adım-
larla hiç durmadan ilerleyece-
ğiz.”  İHA

Manisalı kadınlardan çocuk cinayetlerine tepki 

İYİ PARTİ Manisa Büyükşe-
hir Belediye Başkan adayı Op.
Dr. Gürhan Özcan, belediyelere
seslenerek, “Belediyeler,
OSB’de meslek liseleri inşa
etme sözü almalıdır” dedi.

İYİ Parti Manisa Büyükşehir
Belediye Başkan Adayı Op. Dr.
Gürhan Özcan sanayinin hızla
büyüdüğü Manisa'da, meslek
liselerinin önemine dikkat çeke-

rek belediyelerin organize sa-
nayi bölgesindeki fabrikalardan
meslek lisesi inşa etme sözü
alması gerektiğini vurguladı.

“MANİSA ORGANİZE 
SANAYİ BÖLGESİ ÇİNLİ 
OTOMOBİL FİRMASI İLE 

GÜCÜNE GÜÇ 
KATACAKTIR”

İYİ Partili Gürhan Özcan
Manisa OSB’nin önemini vur-
gulayarak, “Manisa Organize
Sanayi Bölgesi, ulusal ve yerli
firmaları ile oldukça güçlü bir
kuruluştur. Her geçen gün bü-
yümeye devam etmektedir.
Çinli otomotiv firması BYD’nin
yatırım planı ile gücüne güç ka-
tacaktır. Manisa'da ki OSB ku-
ruluşları hızla büyürken, teknik

eleman yetiştirecek, meslek li-
seleri inşası için hiçbir girişimde
bulunmuyorlar” dedi.

“FABRİKALARA ELEMAN 
YETİŞTİRECEK LİSELER

AÇILMALIDIR” 
Manisa OSB’nin büyüklü-

ğünden bahseden Özcan,
“Manisa’nın 7 ilçesinde Orga-
nize Sanayi Bölgesi var. Orga-
nize Sanayisi olmayan ilçelerde
de oldukça güçlü fabrikalar var.
Buna karşılık, fabrikalar için ka-
lifiye eleman yetiştirecek çok
sayıda lise açılmalıdır. Organize
sanayi meslek liselerinin açıl-
ması ile üniversite yoğunluğu
azalabilir, üniversite mezunu
işsiz ordusu da azalmış olur.
Gelişmiş ülkeler ilkokul sonrası

öğrencinin yeteneğine göre
meslek liselerine yönlendirmesi
ile başarıya ulaşıyor” şeklinde
konuştu.

Belediyelere seslenen
Özcan, “Yerel yönetimler, sana-
yicilerle bir araya gelerek her il-
çede, ilçe potansiyeline göre
meslek liseleri yaptırılmasına
yönelik çalışmalar yapılmalıdır”
dedi.

“USTA YETİŞTİRECEK 
MESLEK LİSELERİNE

İHTİYACIMIZ VAR”
Meslek liselerinin önemini

vurgulayan Özcan, sözlerine
şöyle devam etti: Eğitimde ara
eleman dediğimiz, eli anahtar
tutan, kaynak yapan, boya
yapan, motor tamiri eden, her

konuda ağır sanayide usta ye-
tiştirecek meslek liselerine ih-
tiyacımız var. Organize
Sanayi’de uyuyan devleri
uyandırıp,  Manisa için somut
yatırımlar yapması sağlanmalı-
dır.  Öncelik olarak, her ilçede
OSB meslek liseleri açılmalı-
dır. Fabrikaların oluşturduğu,
hava kirliliğini, trafik yoğunlu-
ğunu, yüksek kiraları Manisa
halkı çeksin, sefasını fabrika-
ların genel merkezlerinin ol-
duğu, vergiyi ödedikleri
İstanbul, Ankara sürsün. Bu
durumun da bir an önce ka-
nuni olarak düzeltilmelidir.
Fabrikalar vergilerini, üretim
yaptıkları ile ödemelidir” diye
konuştu.

YEREL YÖNETİMLER 
YAPTIM DEMEK İÇİN 

YAPILMIŞ FAALİYETLERİ 
BIRAKMALIDIR

Özcan, sözlerini şöyle son-
landırdı: “Okulların açılması ile
280 bine yakın öğrenci eğitim
hayatına başlamıştır. Bu öğren-
ciler büyük bir bölümü, kısıtlı
imkânları ile eğitimine devam
etmektedir.

Yerel yönetimlerin, maddi
durumu yetersiz olan öğrenci-
lere gerekli desteğin yapılması
gerekmektedir. Sadece fotoğ-
raf kareleri için yapılmış, yaptım
demek için yapılmış, faaliyetleri
bırakıp, tüm öğrencileri kapsa-
yacak projeler hayata geçiril-
melidir.” 

İYİ Partili Özcan: “Belediyeler OSB’den 
meslek liseleri inşa etme sözü almalıdır!”

CHP Manisa Milletvekili
Bekir Başevirgen, vatandaşla-
rın kredi ve kredi kartı borçları-
nın çığ gibi büyüdüğüne dikkat
çekti. Başevirgen, “Bu yıl
Ocak-Temmuz döneminde 642
bin 159 kişi bireysel kredi, 784
bin 374 kişi ise kredi kartı bor-
cunu ödeyemediği için icra ta-
kibine alındı. Bireysel kredi
borcu yüzünden icra takibine
alınanlar geçen yılın aynı döne-
mine göre 155 bin 812 kişi,
kredi kartı borcu yüzünden ta-
kibe alınanlar ise 322 bin 878
kişi arttı. Hem kredi kartı hem
de bireysel kredi borcunu öde-
yemediği için takibe alınanlar
tek kişi sayıldığında toplam 1
milyon 63 bin 379 kişi bu yıl
ocak- temmuz döneminde ic-
raya verildi” dedi.CHP Manisa

Milletvekili Bekir Başevirgen,
borcunu ödeyemeyen vatan-
daşların çığ gibi büyüdüğüne
dikkat çekti. İcra takibine alınan
vatandaşların oranlarını payla-
şan Başevirgen, konuya ilişkin
bir açıklama yaptı.

“BİREYSEL KREDİ VE 
KREDİ KARTI BORÇLARI 

23-29 AĞUSTOS 
ARASINDAKİ HAFTADA 

60,6 MİLYAR LİRA ARTTI”
Başevirgen, vatandaşların

bireysel kredi ve kredi kartı
borçlarının 23-29 Ağustos ara-
sındaki haftada 60,6 milyar lira
daha artarak 3,48 trilyon liraya
yükseldiğini belirtti. Başevirgen,
“Söz konusu haftada bireysel
kredilerinin bakiyesi 15,8 milyar
lira artarak 1 trilyon 858 milyar
liraya, kredi kartı borç bakiyesi
ise 44,8 milyar lira artarak 1 tril-
yon 623 milyar liraya yükseldi.

Tüketicilerin bankalara olan
borçları 2023 yılı sonuna göre
753 milyar lira yani yüzde 28
oranında arttı. Bu dönemde bi-
reysel kredilerin bakiyesi 300
milyar lira, kredi kartı borç baki-
yesi ise 453 milyar lira, yüzde
39 artış kaydetti” dedi.

“YILBAŞINDAN BU YANA 
BATIK KREDİ KARTI 

BORÇLARINDA YÜZDE 
167 ARTIŞ OLDU”

Yılbaşından bu yana batık
kredi kartı borçlarında yüzde
167, batık bireysel kredi borçla-
rında ise yüzde 50 oranında
artış olduğu verilerini paylaşan
Başevirgen, “Faiz oranlarında
yaşanan yüksek seyir ve yük-
sek enflasyon geliri yeterince
artmayan vatandaşların borçla-
rını geri ödemelerini zorlaştırı-
yor. Vatandaşlar giderek yeni
bir borç krizine giriyor. Merkez

Bankasının hazırladığı Finansal
İstikrar Raporuna göre varlık
yönetim şirketlerinin kontro-
lünde ise 47 milyar liralık batık
tüketici kredisi alacağı bulunu-
yor. Dolayısıyla vatandaşların
faizleri ve icra masrafları hariç
131 milyar liraya yakın icralık
kredi borcu bulunuyor” ifadele-
rini kullandı.

“İCRA TAKİBİNE ALINAN 
VATANDAŞ SAYISI ÇIĞ 

GİBİ BÜYÜYOR”
Vatandaşlar için bir borç kri-

zinin giderek büyüdüğünü söy-
leyen Başevirgen, “Borcunu
zamanında ödeyemediği için
bankalar ve finans kuruluşları
tarafından icra takibine alınan
vatandaş sayısı çığ gibi büyü-
yor. Bu yıl Ocak-Temmuz dö-
neminde 642 bin 159 kişi
bireysel kredi, 784 bin 374 kişi
ise kredi kartı borcunu ödeye-

mediği için icra takibine alındı.
Bireysel kredi borcu yü-
zünden icra takibine
alınanlar geçen yılın
aynı dönemine
göre 155 bin 812
kişi, kredi kartı
borcu yüzünden
takibe alınanlar ise
322 bin 878 kişi
arttı. Hem kredi kartı
hem de bireysel kredi
borcunu ödeyemediği için
takibe alınanlar tek kişi sayıldı-
ğında toplam 1 milyon 63 bin
379 kişi bu yıl ocak- temmuz
döneminde icraya verildi” açık-
lamasını yaptı.

“KARA LİSTE 3 MİLYON 
853 BİN KİŞİYE ÇIKTI”

Borcunu ödeyemediği için
kara listeye alınan vatandaşla-
rın sayısını da açıklayan Baş-
evirgen, “Bankalar ve finans

kuruluşları tarafından önceki
yıllarda icra takibine alı-

nan ancak borcunu
ödeyemediği için
takipte tutulan va-
tandaşların sayısı
ise Temmuz 2024
sonu itibariyle 2
milyon 454 bin

768 kişi olarak
açıklandı. Aynı ne-

denle takibe alınan ve
daha sonra borcu varlık

yönetim şirketlerine satıldığı
için bu şirketlerin takibinde bu-
lunan borçlu sayısı ise 2 milyon
38 bin 305 kişi olarak açıklandı.
Hem bankalar ve finans kuru-
luşları hem de varlık yönetim şir-
ketleri tarafından aynı anda
takipte tutulanlar tek kişi sayıldı-
ğında toplam 3 milyon 853 bin
40 kişi borcu yüzünden icra ta-
kibinde tutuluyor” diye konuştu.

CHP’li Başevirgen: “Bu yıl ocak-temmuz döneminde 642 bin 159 kişi bireysel kredi, 784 bin 374 kişi ise kredi kartı borcunu ödeyemediği için icra takibine alındı”

Kredi ve kredi kartı borçları çığ gibi büyüdü

SALİHLİ Belediyesi ve
Mimarlar Odası Salihli
Temsilciliği arasında

önemli bir iş birliğine imza
atıldı. İmzalanan protokol
ile birlikte, ilçede gerçek-

leştirilecek projelerin de-
ğerlendirilme süreci hız-
landırılacak. Artık projeler,
Salihli Belediyesine gel-
meden önce Mimarlar
Odası Salihli Temsilciliği
tarafından ön incelemeye
alınarak hazır hale getirile-
cek. Bu yeni uygulama ile
projelerin teknik açıdan
eksiksiz ve doğru bir şe-
kilde belediyeye sunul-
ması sağlanacak.
Böylelikle süreç daha
etkin ilerleyecek, projelerin
onaylanma ve hayata ge-
çirilme aşamaları hız kaza-
nacak. Yapılan bu iş birliği,
Salihli’de mimari projelerin

kalitesini artırmakla bir-
likte, şehir planlamasına
da katkı sunacak.

Salihli Belediye Baş-
kanı Mazlum Nurlu,
imzalanan protokol
ile ilgili yaptığı açık-
lamada, "Bu iş bir-
liği sayesinde hem
belediyemizin hem
de yatırımcıların za-
mandan tasarruf
edeceğini ve süreç-
lerin daha şeffaf ve
hızlı işleyeceğini
düşünüyoruz. Ama-
cımız Salihli’de sür-
dürülebilir ve
modern şehircilik

anlayışını pekiştirmek"
dedi.

Protokol kapsamında,
Mimarlar Odası Salihli

Temsilciliği, projelerin
mevzuata uygunluğunu
denetleyerek, gerekli dü-
zenlemeleri gerçekleştire-

cek ve belediyeye daha
hızlı bir şekilde teslim edil-
mesini sağlayacak. 

Haber merkezi

Şehir planlamasına katkı sunacak proje imzalandı
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Cansu MERİÇ

eMniYeT ekiplerince tüm
yurt genelinde eş zamanlı ola-
rak okul çevreleri ve servis
araçlarına yönelik yapılan de-
netimlerde Manisa'da 1 aranan
şahıs yakalanırken 4 okul servi-
sine de 18 bin 96 TL idari para
cezası uygulandı. Manisa İl
Emniyet Müdürlüğü persone-
lince 9 Eylül Pazartesi Günü
saat 07.30-18.00 arası ülke ge-
nelinde eş zamanlı olarak
çocuk ve gençlerin korunma-
sına yönelik okul çevreleri ile
servis araçlarına yönelik dene-

tim gerçekleştirildi. Manisa'da
130 ekip ve 394 personelin ka-
tılımıyla yapılan denetimde 3
bin 131 şahsın sorgulandığı ve
aranan 1 şahsın yakalandığı
açıklandı. Denetimlerde 413
okul çevresi, 417 umuma açık
yer, 34 metruk bina ve 329 ara-
cın kontrol edildiği kaydedildi.
Yapılan denetimde ayrıca 281
okul servisinin kontrol edildiği
ve eksikleri bulunan 4 okul ser-
vis aracına 18 bin 96 TL para
cezası uygulandığı bildirildi.
iHa

Öğrencilerin geleceği için sıkı denetim   

Manisa'nın Sarıgöl ilçe-
sinde depreme dayanaksız ol-

duğu için son 3 yılda yıkımı
yapılan 9 okuldan 3'ü bu yıl

tamamlanarak eğitim öğretime
başladı.   

Depreme dayanıksız ol-
duğu için 9 okulun yıkımının
gerçekleştirildiği Manisa'nın
Sarıgöl ilçesinde yeniden ya-
pılan okullar bir bir eğitim öğ-
retime geçiyor. Yıkıldıktan
sonra yapılan okullardan biri
olan Kızılçukur Şehit Ahmet
Şılak Ortaokulundaki çalışma-
lar da tamamlanarak öğrenci-
ler yeni binada eğitim
öğretime başladı. Sarıgöl İlçe
Milli Eğitim Müdürü Cezmi Yıl-
dırak da okulda incelemelerde
bulunarak öğrencilerle sohbet
etti. Sarıgöl İlçe Milli Eğitim
Müdürü Cezmi Yıldırak, "Yıkı-

lıp yeniden yapılan okullarımız
bir bir hizmete açılıyor. İlçe-
mizde son üç yıl içerisinde 9
adet okulumuz depreme da-
yanıklı olmadığından yıkımı
gerçekleştirildi. Yıkımı gerçek-
leşen 3 okulumuzun inşaatları

bu yıl tamamlanarak hizmete
açıldı. Kızılçukur Şehit Ahmet
Şılak Ortaokulumuzda bunlar-
dan biri. Yapımına 2022 yı-
lında başlanan ve bünyesinde
4 sınıf, yemekhane, konferans
salonu ve anasınıfı bulunan

okulumuz yeni eğitim öğretim
yılında öğrencilerimize hizmet
etmeye başladı. İnşaatlar ta-
mamlandıktan sonra ilçemiz-
deki okullarımızın tamamı
depreme dayanıklı ve güvenli
hale gelecektir." dedi.  iHa

Depreme dayanıklı 3 okulda
eğitim öğretim başladı   
Depreme dayanıklı 3 okulda
eğitim öğretim başladı   

Manisa’nın Akhisar ilçe-
sinde deprem meydana geldi.
Kandilli Rasathanesi’nden veri-
len bilgilere göre deprem, saat
13.28’de meydana geldi.

Depremin büyüklüğü 3.0
olarak duyuruldu. Depremin
merkez üssünün ise ilçeye
bağlı Karaköy bölgesi olduğu
bildirildi.

Deprem yerin 5 kilometre
altında meydana geldi.

Küçük çaplı bu deprem il-
çede korku yaratırken, her-

hangi bir olumsuz durum olma-
dığı ifade edildi. 

Manisa’nın Akhisar ilçesinde bir deprem meydana geldi… Küçük çaplı deprem ilçede korkuya neden oldu

Manisa Akhisar’da deprem!Manisa Akhisar’da deprem!

TürkiYe İstatistik Ku-
rumu (TÜİK) tarafından açıkla-
nan suç oranı verilerine göre,
Manisa suç oranı en yüksek
olan iller arasında 7. sırada yer
aldı. Manisa, yüz binde 834
suç oranıyla dikkat çekti. 

Türkiye İstatistik Kurumu
(TÜİK), 2024 yılı suç oranı ve-
rilerini açıkladı. 

Türkiye genelinde suç
oranlarının incelendiği bu ra-
porda, suç oranı en düşük ve

en yüksek olan iller detaylan-
dırıldı.

Manisa’da
suç Oranı Yüksek!

TÜİK verilerine göre, Ma-
nisa, yüz binde 834 suç ora-
nıyla suç oranının en yüksek
olduğu 10 il arasında 7. sırada
yer aldı.

Manisa’nın yanı sıra, suç
oranı en yüksek olan diğer iller
arasında Aydın, Denizli ve
Çorum gibi şehirler bulunuyor.

Aydın, yüz binde 970 suç ora-
nıyla Türkiye genelinde suç
oranı en yüksek il olarak belir-
lenirken, Denizli ve Çorum sı-
rasıyla yüz binde 902 ve 871
suç oranıyla dikkat çekiyor.

Öte yandan, Türkiye gene-
linde Adıyaman, yüz binde
156 suç oranıyla suç oranı en
düşük il olarak belirlenirken,
Şırnak ve Bitlis sırasıyla yüz
binde 159 ve 175 suç oranıyla
dikkat çekiyor. iHa

Manisa suç oranı en yüksek
10 il arasına girdi! 
Manisa suç oranı en yüksek
10 il arasına girdi! 

Yeniden Refah Partisi
Şehzadeler ve Turgutlu ilçe
başkanlarına mazbataları tes-
lim edildi.

Yeniden Refah Partisi, Ma-
nisa'da teşkilat çalışmalarını
hızla sürdürüyor. Şehzadeler
İlçe Başkanlığı’na Akın Atçı,
Turgutlu İlçe Başkanlığı’na ise
Necmettin Bulut atandı. Dü-
zenlenen törenle yeni ilçe baş-
kanlarına mazbataları teslim
edildi.

Mazbatalar, Yeniden Refah

Partisi Manisa İl Başkanı Ser-
hat Orhan ve İl Başkan Yar-
dımcısı Enes İzci tarafından
takdim edildi. Orhan, yeni ilçe
başkanlarının görevlerinin ha-
yırlı olmasını dilerken, teşkila-
tın büyümesi ve çalışmaların
artarak devam etmesi için tam
destek vereceklerini belirtti. 

Yeni ilçe başkanları Akın
Atçı ve Necmettin Bulut, aldık-
ları görevden duydukları
memnuniyeti dile getirerek,
teşkilatın hedeflerine ulaşması
için çalışacaklarını vurguladı-
lar.

Yeniden Refah Şehzadeler ve Turgutlu ilçe
başkanları mazbatalarını aldı

Yeniden Refah Şehzadeler ve Turgutlu ilçe
başkanları mazbatalarını aldı
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Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan, "'Değiştik' de-
diler, 'normalleştik' dediler,
'eski alışkanlıklarımızı terk ettik'
dediler, 'helalleştik' dediler;
ama millete ve 28 milyonun ira-
desine hakaret eden bir şahsı
30 Ağustos'ta İzmir’de onur
konuğu olarak baş köşeye
oturttular. O fotoğraf, Türk de-
mokrasisine hiç ama hiç yakış-
mamıştır. O fotoğraf, siyaset
kurumunun itibarına gölge dü-
şürmüştür. Bu gölgenin bir an
önce kaldırılması, bu lekenin
süratle temizlenmesi gerektiği
kanaatindeyiz. CHP lideri
Özel’in millete bir 'özür borcu'
olduğuna inanıyoruz." dedi.   

Cumhurbaşkanı ve AK Parti
Genel Başkanı Recep Tayyip
Erdoğan, AK Parti Genel Mer-
kezi'nde düzenlenen AK Parti
Genişletilmiş İl Başkanları Top-
lantısı'nda konuştu. Erdoğan,
81 vilayet, 922 ilçe her birinde,
beldelerden en ücra köylere
kadar vatan topraklarının her
karışında AK Parti sancağını
gururla dalgalandıran tüm dava
arkadaşlarıyla iftihar ettiğini
söyledi. Erdoğan, yapacakları
istişarelerin ülke, millet ve şe-
hirler için hayırlara vesile olma-
sını temenni etti. AK Parti'nin
23’üncü yaşını 14 Ağustos’ta
muhteşem coşkuyla kutladıkla-
rını hatırlatan Erdoğan, Önce-
likle 'kökü mazide gözü atide'
bir dava hareketi olan AK
Parti’nin bayrağını, şanla, şe-
refle taşımış ve taşıyan her bir
yol arkadaşıma bugün bir kez
daha şükranlarımı sunuyorum.
Ahirete irtihal etmiş tüm kar-
deşlerimizi rahmetle, minnetle
yad ediyorum. Millete hizmet
mücadelesinin emektarlarını
hiçbir zaman unutmayacak,
partimize ve ülkemize katkıla-
rını daima şükranla hatırlayaca-
ğız. Bundan 23 sene önce
hangi heyecanla yola revan ol-
duysak, bugün de aynı sev-
dayla aziz milletimize hizmet
ediyoruz. Hiçbir ayrım yapma-
dan 85 milyonun hizmetkarıyız.
Kimseyi ötekileştirmeden her
bir vatandaşımızı samimiyetle
kucaklıyoruz. Tam 23 yıldır 'ay-
rımız-gayrımız yok; biz berabe-
riz, kardeşiz' diyoruz. 23 yıl
boyunca nelerle karşılaştığı-
mızı, nelerle uğraştığımızı sizler
çok çok iyi biliyorsunuz. Bu-
güne kadar nice operasyonla-
rın, vesayet teşebbüslerinin
hedefi olduk. Terör eylemlerin-
den darbeye, sokak olayların-
dan medya kampanyalarına
kadar nice badirelerle karşılaş-
tık. Partimizin içine nifak to-
humları ekilmek istendi. Bizi
çalıştırmamak, bizi yavaşlat-
mak için önümüze nice engel-
ler konuldu. İçeriden, dışarıdan,
ulusal ve uluslararası basından,
kendini ülkenin sahibi gören
elitlerden, yıllardır milletin kay-
nakları üzerinden büyüyen belli
sermaye çevrelerinden, istihba-
rat örgütlerinden nice saldırılar
geldi. Milletimizi birbirine dü-
şürmek, sokaklarımızı karıştır-
mak, böylece vesayete uygun
ortam hazırlamak için her yolu
denediler, her oyuna başvurdu-
lar" diye konuştu. 

"bİr aVuÇ SEÇkİnİn, 
kEnDİnİ haLkTan 

ÜSTÜn GÖrEn bİr aVuÇ 
kİbİr abİDESİnİn 

mİLLETE EFEnDİLİk 
TaSLamaSına İZİn 

VErmEDİk" 
23 yıl içinde içeriden veya

dışarıdan gelen tüm saldırıları
püskürttüklerini; milletin yardı-
mıyla kurulan tuzakları sahiple-
rinin başlarına geçirdiklerini
vurgulayan Erdoğan, "Bir avuç
seçkinin, kendini halktan üstün
gören bir avuç kibir abidesinin
millete efendilik taslamasına
izin vermedik. Sıkıntılarla karşı-

laştık ama en zor günlerimizde
dahi yeise, ümitsizliğe, karam-
sarlığa kapılmadık. 'İman varsa
imkân da vardır' dedik. Her
zaman 'Allah bize yeter, millet
bize yeter' dedik. Sırtımızı önce
Hakk’a, sonra halka dayadık ve
hak bildiğimiz yolda bugüne
kadar alnımız ak, başımız dik
bir şekilde yürüdük. Üstadın o
veciz ifadesiyle 'Akrebin kıska-
cında yoğrularak' bugünlere
geldik" ifadelerini kullandı. 

23 yılda Türkiye’ye tarihinin
en büyük kalkınma ve demok-
rasi atılımlarını yaşatanın AK
Parti ve AK kadrolar olduğuna
dikkat çeken Erdoğan, "Ekono-
mide, ihracatta, sağlıkta, ula-
şımda, savunma sanayiinde ve
diğer alanlarda ülkemizi 23
sene öncesiyle kıyas dahi edi-
lemeyecek seviyelere biz taşı-
dık. 81 ilimizin tamamında
eserlerimiz var. Her ilçemizde
milletimizin 'Allah yapandan
razı olsun' dediği nice yatırım-
larımız var. Her köyde, her ma-
hallede, 783 bin
kilometrekarelik vatan toprağı-
nın her karışında insanımızın
hayatına dokunan sayısız hiz-
metlerimiz var. Ne diyor şair;
'Bu sevda mayası birliğimizin
bu sevda kaynağı dirliğimizin
ay yıldız altında milletimizin
Türkiye'si yurdu, sılası vardır.
Hak bildiği yoldan dönmez bu

sevda bayraktır göklerden
inmez bu sevda kıyamete
kadar dinmez bu sevda gönül-
den gönüle dolası vardır.' Evet,
23 yıllık bu sevda sizin, bizim,
hepimizin sevdasıdır. Bu sevda,
85 milyonu kucaklayan engin
bir sevdadır. Bu sevda, büyük
ve güçlü Türkiye sevdasıdır. Bu
sevda, Türkiye Yüzyılı'nı inşa
etme sevdasıdır. Rabbime, biz-
leri bu sevdaya meftun eylediği
için sonsuz hamdediyorum.
Daha nice seneler boyunca
kutlu bir emanet gibi bu sev-
dayı yüreğimizde taşımaya
devam edeceğiz. AK Parti ola-
rak, Cumhur İttifakı olarak, tam
bir kenetlenme içinde, tam bir
dayanışma içinde aydınlık ya-
rınlara beraber yürüyeceğiz.
Sizlerin şahsında tüm arkadaş-
larıma, teşkilatımın her bir men-
subuna, bu sevdaya gönül
verdikleri için en kalbi teşekkür-
lerimi sunuyorum" şeklinde ko-
nuştu. Erdoğan, bu ülkeyle, bu
milletle kader ortaklığı yapmış
'Türkiye sevdalısı' bir kadro ol-
duklarını vurguladı. 

"ÇıkıP GÖĞÜSLErİnİ 
GErE GErE 'İşTE bİZİm 

ESErİmİZ' DİYE mİLLETE 
GÖSTErEbİLECEkLErİ 
TEk bİr hİZmETLErİ 

YOk" 
23 yıldır olduğu gibi bugün

de ülkeye hizmet etmenin, eser
üretmenin, milletin yükünü ha-
fifletmenin derdinde olduklarını
ifade eden Erdoğan, "Vatanda-
şımızın çektiği hiçbir sıkıntıya
gözlerimizi kapatmıyoruz. İşçi-
mizin, emeklimizin, çiftçimizin
hayat pahalılığı sebebiyle karşı-
laştığı zorlukların tamamının
farkındayız. Milletin derdi, bizim
derdimizdir. Milletimizin sıkın-
tısı, bizim sıkıntımızdır. Milleti-
mizin her şikayetinin, her

serzenişinin başımızın üstünde
yeri vardır. Muhalefetin içler
acısı durumunu sizler de görü-
yorsunuz. Yönettikleri şehir-
lerde çevre yağması almış
başını gidiyor. İzmir Körfezi'nde
kirlilik sebebiyle balıklar nefes
alamıyor. Kayırmacılık skandal-
larına her gün bir yenisi ekleni-
yor. İş bilmezlikleri artık kendi
tabanlarının bile sabrını taşırı-
yor. Ama bunlar 'daha ortada
fol yok, yumurta yokken' koltuk
kavgası veriyor. Çıkıp göğüsle-
rini gere gere 'işte bizim eseri-
miz' diye millete
gösterebilecekleri tek bir hiz-
metleri yok. Liyakat, dürüstlük,
tutarlılık, halka verdikleri sözün
arkasında durma gibi erdemler,
siyasi lügatlerinde zaten yer al-
mıyor. Peki bunun yerine ne
var? Kavga var, didişme var,
ayak oyunu var; mebzul mik-
tarda kumpas var. Kendi çıkar-
ları, kendi siyasi kariyerleri
dışında hiçbir şey düşünmüyor-
lar, hiçbir şeyle de ilgilenmiyor-
lar" ifadelerine yer verdi.
Muhalefete tepki gösteren
Cumhurbaşkanı Erdoğan, söz-
lerini şu şekilde sürdürdü: 

"'Değiştik' dediler, 'normal-
leştik' dediler, 'eski alışkanlıkla-
rımızı terk ettik' dediler,
'helalleştik' dediler; ama millete
ve 28 milyonun iradesine haka-
ret eden bir şahsı 30 Ağus-

tos’ta İzmir’de onur konuğu
olarak baş köşeye oturttular.
Gazi Mustafa Kemal’in kuru-
cusu olduğu partiyi; 'cumhura
hakaret edenleri himaye parti-
sine' dönüştürdüler. Ya, insanda
biraz mahcubiyet duygusu olur.
İnsanda biraz millete ve milletin
iradesine saygı olur. İnsanda
biraz hakaret ile düşünceyi ayı-
racak kadar feraset olur. Hem
geçmişte olduğu gibi hakareti
taltif edeceksiniz; hem de deği-
şimden bahsedeceksiniz.
Kimse kusura bakmasın ama
bunun adı mürailiktir, tutarsızlık-
tır; Tek Parti CHP’si kodlarına
geri dönmektir. Şunu çok net
söylemek isterim: Bunu ne bize,
ne de millete yutturabilirsiniz.
Millet ne dediğinize değil, ne
yaptığınıza bakar. Milletimiz ira-
desine dil uzatanı da, hakareti
himaye edeni de affetmez. Sa-
dece partimize, sadece Cumhur
İttifakı'na oy verenleri değil, mil-
letin ezici çoğunluğunu rencide
eden o fotoğraf, Türk siyasetine
yakışmamıştır. O fotoğraf, Türk
demokrasisine hiç ama hiç ya-
kışmamıştır. O fotoğraf, siyaset
kurumunun itibarına gölge dü-
şürmüştür. Bu gölgenin bir an
önce kaldırılması, bu lekenin sü-
ratle temizlenmesi gerektiği ka-
naatindeyiz. CHP lideri Özel’in
millete bir 'özür borcu' oldu-
ğuna inanıyoruz." 

"muhaLEFET başTa 
OLmak ÜZErE TÜm 
SİYaSİ ParTİLErDEn 

SaĞDuYuYu 
ÖnCELEYEn TaVır 

bEkLİYOruZ" 
Türkiye’nin tam ortasında

yer aldığı coğrafya ciddi krizler-
den geçtiğine dikkat çeken
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Ku-
zeyimizdeki savaş iki buçuk yı-
lını geride bıraktı. Doğumuzda

gerilimli atmosfer halen sürü-
yor. Güneyimiz zaten sıcak ça-
tışmalarla boğuşuyor. İsrail ile
İran arasındaki tansiyon giderek
yükseliyor. İsrail’in işgal ve istila
politikası pervasızca devam edi-
yor. Böylesine sorunlu bir tablo
içerisinde istikrarını koruyan; bir-
lik ve beraberliğini muhafaza
eden; ekonomide, turizmde, sa-
vunma sanayinde, dış politi-
kada, ticarette, güvenlikte atılım
halinde olan yegâne ülke Türki-
ye’dir. Açık söylüyorum; bunu
bozmaya, bunu dinamitlemeye,
bunu riske atmaya kimsenin
hakkı yoktur. 'İç cephemizin'
güçlü tutulması noktasında he-
pimize, tüm siyasi aktörlere gö-
revler düşmektedir. Sorumlu
siyaset anlayışına her zaman-
kinden daha fazla ihtiyaç duyu-
yoruz. Muhalefet başta olmak
üzere tüm siyasi partilerden
sağduyuyu önceleyen tavır bek-
liyoruz" açıklamalarında bu-
lundu. 

"muhaLEFET nEYLE
uĞraşırSa uĞraşSın; 
bİZİm GÜnDEmİmİZDE 

EnFLaSYOnu TEk 
hanELİ rakamLara 

DÜşÜrmEk Var" 
Türkiye’nin ve milletin önce-

liklerinin ortada olduğuna, Tür-
kiye'nin karşı karşıya
bulunduğu tehditlerin ortada
olduğunu söyleyen Erdoğan,
"Milletimizin, 14-28 Mayıs se-
çimlerinde yüzde 52,18 oy ora-
nıyla verdiği kesin karar
ortadadır. Türkiye’nin gerçek
gündemi dışında ortaya atılan
her konuya biz 'havanda su
dövmek' olarak bakıyor ve na-
zarı dikkate almıyoruz. Muhale-
fet neyle uğraşırsa uğraşsın;
bizim gündemimizde enflas-
yonu tek haneli rakamlara dü-
şürmek var. Bizim
gündemimizde hayat pahalılı-
ğını sona erdirmek var. Bizim
gündemimizde üretimi, istih-
damı, ihracatı artırmak var.

Bizim gündemimizde bölücü
terör örgütüne ölümcül darbeyi
indirmek var. Bizim gündemi-
mizde bölgemizdeki yangından
ülkemizi korumak var; Gaz-
ze’de 11 aydır süren katliamı
durdurmak var, kuzeyimizdeki
savaşa adil bir çözüm bulmak
var. Bizim gündemimizde mil-
lete meydanlarda verdiğimiz
sözleri tutmak var. Bizim gün-
demimizde sadece eser var,
hizmet var, deprem bölgesinin
ayağa kaldırılması var, dış poli-
tikada manevra alanımızı olabil-
diğince genişletmek var. Biz iş
üretecek, milletimize hizmet
edeceğiz, ülkemize vizyon ve
hedef göstereceğiz. Bize saldı-
ranları ise milletimizin değerlen-

dirmesine havale edeceğiz.
Sizlerden de illerinizde bu yük-
sek hassasiyetle çalışmanızı
bekliyorum" şeklinde konuştu. 

"mİLLETİmİZ bİZDEn 
nEYİ bEkLİYOrSa, 
Onu YaPaCaĞıZ" 

31 Mart seçimleri sonra-
sında bir taraftan iç muhase-
besi yaptıklarını, diğer taraftan
da milletin sandıkta verdiği me-
sajların gereğini yerine getirdik-
lerini bildiren Erdoğan, "AK
Parti milletin umudu olma vas-
fını güçlendirerek devam ettiri-
yor. Muhalefetin kendi kendine
şişirdiği balon sönmekte, Türk
siyasetinde taşlar tekrar yerli
yerine oturmaktadır. Bu ivme-
nin hızlanarak devam edeceği
inancındayız. Partimizin geçen
haftaki Merkez Karar ve Yöne-
tim Kurulu toplantısında aldığı-
mız kararla Kongre
maratonumuzu resmen başlat-
tık. Delege seçimlerimizi ta-
mamladıktan sonra inşallah 12
Ekim’de belde ve ilçe kongrele-
rimize 'bismillah' diyeceğiz.
Tabii bunun öncesinde Türkiye
Buluşmaları’yla tüm Türkiye’yi
ilçe ilçe, mahalle mahalle tara-
yacağız. Milletimizin farklı ke-
simleriyle bir araya gelecek,
milletimizi dinleyecek, vatan-
daşlarımızla gönül köprülerimizi
tekrar güçlendireceğiz. Bakınız
biz; 23 yıllık siyasi mücadele-
mizde milletimizle daima ru-
beru iletişim kurduk, samimi
olduk, milletimize karşı dürüst,
şeffaf davrandık. Milletimizin
çizdiği istikametten, gösterdiği
hedeflerden asla sapmadık. Bu
süreçte de aynısı olacak. İlk
etapta Türkiye Buluşmala-
rı'nda, ardından Kongre süreci-
mizde yine milletin kapısını
çalacağız. Milletimiz bizden
neyi bekliyorsa, onu yapacağız.
Milletin hassas terazisinde ken-
dimizi bu vesileyle tekrar tarta-
cak, kendimizi gözden
geçirecek, eksiklerimizi gidere-

ceğiz; yenilenmiş, güçlenmiş,
kuvvet toplamış bir şekilde yola
devam edeceğiz. Teşkilat Baş-
kanlığımız kongre takvimimizi
belirledi. Hazırlanan bu takvim
çerçevesinde süreci yönetece-
ğiz. Tüm arkadaşlarımızın şunu
bilmesini isterim: 8’inci Olağan
Kongre maratonumuzu yeni bir
şahlanışın, yeni bir dirilişin, Tür-
kiye’nin gelecek asrına mührü-
müzü vuracağımız yeni bir
atılımın vesilesi haline dönüştür-
mek arzusundayız. Kongremiz
sadece partimizin değil, ülkemi-
zin önünde de yeni bir yol aça-
cak, Türkiye Yüzyılı'nın
kilometre taşlarından biri ola-
caktır. Şu hakikatin hepimiz bi-
lincindeyiz: AK Parti sıradan bir

parti değildir. AK Parti, Türk si-
yasetinin merkezini temsil eden
en büyük harekettir. İktidar par-
tisi olarak ülkemizi yönetme
görevimiz yanında; sosyal deği-
şimleri doğru okuma ve yönlen-
dirme misyonumuz da vardır.
Siyasette merkezi temsil etmek,
olduğu yerde kalmak anlamına
gelmez. Bunun adı statükocu-
luktur. Önemli olan sabitelerinizi
koruyarak, toplumdaki değişime
göre konumunuzu ayarlama ka-
biliyeti göstermektir. Bize
düşen, partimize düşen, siya-
sette üstlendiğimiz zorlu mis-
yona düşen asıl vazife işte
budur. Toplumu referans alan,
topluma güvenen, özgüvenli bir
yaklaşımla değişimin dinamikle-
rini yönetmemiz gerekiyor. Tür-
kiye’nin en dinamik, yeniliğe en
açık kadrosu olarak bunu başa-
racağımızdan hiçbir şüphe duy-
muyorum. Birikimiyle,
tecrübesiyle, vizyonuyla, hep-
sinden öte millete ve memle-
kete olan bitmeyen sevdasıyla
AK Parti, bu ülkenin geleceği-
dir" diye konuştu.  İl Başkanla-
rına seslenen Cumhurbaşkanı
Erdoğan sözlerine şöyle devam
etti: "Karamsarlık zerk etmek is-
teyen fitne tüccarlarına lütfen
kulak asmayın. Kendini dev ay-
nasında gören muhterislerin
moralinizi bozmasına izin ver-
meyin. Bu ülkeye en kıymetli
senelerini kaybettirmiş boş tar-
tışmaların, ucuz polemiklerin
peşine kesinlikle takılmayın.
Muhalefetin, özellikle bölücü ör-
gütün siyasi uzantılarının tahrik
diline, kutuplaştırıcı diline, mille-
tin sinir uçlarıyla oynayan pro-
vokatif diline lütfen prim
vermeyin. Bunların tamamı bizi
oyalamak için kurulmuş tuzak-
lardır. Biz kendimiz olduğumuz
sürece, Allah’ın izniyle kimse
bizim yükselişimizi engelleye-
mez. Unutmayın, bizi bugünlere
getiren başkalarının yanlışları,
hataları değil, kendi doğruları-
mızdır. Biz doğru olursak; siya-
sette doğru işler, doğru hamleler
yaparsak, zaten eğri hak ettiği
yerde olacaktır. Hangi görevde
olursak olalım hepimiz, işimizi
en iyi, en başarılı şekilde ifa et-
mekle mükellefiz. Bunun için
daha fazla insana ulaşacağız.
Daha fazla hanenin kapısını ça-
lacağız. Milletimizle daha fazla
beraber olacak, hemhâl olacak,
hemdert olacağız. Gerek milleti-
mizle gerekse kendi aramızda
muhabbeti, dayanışmayı, kar-
deşlik iklimini muhafaza edece-
ğiz. Sizlerden dik durmanızı,
vakar, sabır, soğukkanlılığınızı
her şart altında mutlaka koru-
manızı; bununla birlikte heyeca-
nınızı kaybetmemenizi özellikle
istirham ediyorum. Şunu lütfen
aklımızdan çıkarmayalım: Biz 85
milyonun emanetini taşıyoruz.
Biz, gözünü ülkemize çevirmiş
milyonların sorumluluğunu taşı-
yoruz. İnanın, boşa geçirecek
tek bir dakikamız dahi yok. İna-
nın, sahte gündemlerle heba
edecek vaktimiz yok. Teşkilat
olarak bizi çok yoğun bir mesai
bekliyor. AK kadrolar olarak ça-
lışmamız, daha çok çalışmamız,
daha çok koşmamız gerekiyor.
El ele vererek hep birlikte bu
ağır mesuliyetin altından kalka-
cağımıza inanıyorum." İha

Cumhurbaşkanı ve AK Parti Genel Başkanı Recep Tayyip Erdoğan, AK Parti Genel
Merkezi'nde düzenlenen AK Parti Genişletilmiş İl Başkanları Toplantısı'nda konuştu

“CHP lideri Özel’in millete bir özür borcu 
olduğuna inanıyoruz”olduğuna inanıyoruz”
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Orta Vadeli Program'a
göre, enerji ve diğer kritik em-
tialar gibi unsurların yurt içinde
üretimi teşvik edilecek, tüketim
malı ithalatına olan talep sınır-
landırılacak.

Orta Vadeli Program (OVP)
kapsamında, ithalat bağımlılığı-
nın azaltılması amacıyla enerji
ve diğer kritik emtialar gibi un-
surların yurt içinde üretimi teş-
vik edilecek, tüketim malı
ithalatına olan talep sınırlandırı-
lacak.

AA muhabirinin 2025-2027
yıllarına ilişkin OVP'den yaptığı
derlemeye göre, ihracattaki ar-
tışı teşvik eden, ithalatın sürdü-
rülebilir seviyelerde kalmasını
sağlayan, hizmetler sektöründe
ise Türkiye'nin potansiyelini
daha etkin kullanan bir dış tica-
ret politikası uygulanacak.

Yeşil ve dijital dönüşümü
sağlayacak politikalar hayata
geçirilerek uluslararası düzenle-
melere uyum güçlendirilecek,
ihracatçı firmaların dönüşümü
desteklenecek.

Avrupa Birliği (AB) dijital
ekonomi düzenlemeleri ve Yeşil
Mutabakatı doğrultusunda, re-
kabetçiliğin artırılması için ge-
rekli mevzuat, destek
politikaları ve uluslararası an-

laşmalara yönelik hazırlıklar ta-
mamlanacak.

Ulusal Emisyon Ticaret Sis-
temi'nin (ETS) hukuki altyapısı
tamamlanarak AB Sınırda Kar-
bon Düzenleme Mekanizma-
sı'na (SKDM) uyumlu bir yapı
hayata geçirilecek.

Yüksek teknOlOjİlİ 
ürünlerİn üretİlMesİ 

İçİn İşletMelere 
destek verİlecek

Karbon fiyatlandırma meka-
nizmasının sektörler üzerinde
oluşturacağı ilave maliyetlere
yönelik ihracatın finansmanında
kullanılan araçların çeşitliliği ar-
tırılacak.

İhracatın geleneksel ürün ve
pazar yapısı geliştirilecek,
pazar çeşitlendirmesiyle yeni
pazarlara ulaşmak, mevcut pa-
zarlardaki konumu güçlendir-
mek için ihracatçıların
ihtiyaçlarına yönelik uygulama-
lar hayata geçirilecek.

Türk malı imajının güçlendi-
rilmesine yönelik uluslararası
markalaşma faaliyetlerinin des-
teklenmesine devam edilecek.

Dünya ticaretinde payı artan
yüksek teknolojili ve katma de-
ğerli ürünlerin yurt içinde üreti-
mine yönelik potansiyel tespit
edilerek, işletmeler bu alanda

desteklenecek.
Dünya ticaretinde payı

düşen fakat Türkiye'nin pazar
payının yüksek olduğu düşük
teknolojili ve istihdam yoğun
ürünlerde sektör içi ve sektörler
arası dönüşüme yönelik gerekli
tedbir ve destekler, ilgili kurum-
larla işbirliği içinde geliştirile-
cek.

İhracatı Geliştirme Anonim
Şirketi aracılığıyla ihracatçılar
için kefalet yükü azaltılacak.

Türk Eximbank destekleri,
yüksek teknolojili ve katma de-
ğerli ihracatın finansmanında
yeşil ve dijital dönüşüme önce-
lik verilerek kullandırılacak.

İhracat potansiyeli yüksek
coğrafi işaretli ürünler için ulus-
lararası markalaşma stratejileri
geliştirilecek.

hedef etkİn tİcaret 
dİplOMasİsİ

Mevcut ticaret anlaşmaları-
nın derinleştirilmesi, potansiyel
ihracat pazarlarına yönelik yeni
ticaret anlaşmalarının müza-
kere edilmesine yönelik etkin ti-
caret diplomasisi
benimsenecek.

Yürürlükteki serbest ticaret
anlaşmalarının kapsamının ge-
nişletilmesine yönelik çalışma-
lar yürütülecek.

Afrika ve Latin Amerika'ya
yönelik ortaklık politikaları ile
Türkiye'nin Asya ile ticaretinin
dengeli bir yapıya kavuşturul-
masını, yatırımların artırılma-
sını hedefleyen "Yeniden Asya
Girişimi", karşılıklı yarar ve ön-
celikler temelinde sürdürüle-
cek.

Gümrük ve ticaret işlemle-
rinde maliyetlerin azaltılması
amacıyla bu alanda yerli tek-
nolojinin geliştirilmesine ve
etkin kullanımına öncelik veri-
lecek.

carİ İşleMler
açığı Maden

YatırıMlarıYla
İYİleştİrİlecek

İthalat bağımlılığının azaltıl-
ması da programın önemli
başlıkları arasında bulunuyor.
Bu kapsamda "Türkiye Kritik
ve Stratejik Hammaddeler
Stratejisi" hazırlanacak.

Enerji ve diğer kritik emtia-
lar gibi unsurların yurt içinde
üretimi teşvik edilecek, tüke-
tim malı ithalatına olan talep
sınırlandırılacak.

Kritik maden ve mineralle-
rin arzını ve güvenliğini sağla-
maya yönelik uluslararası
doğrudan yatırımlar alanında
Türk Devletleri Teşkilatıyla

(TDT) işbirlikleri geliştirilecek.
Türkiye Varlık Fonu'nun

(TVF) maden yatırımlarıyla Tür-
kiye'nin ithal bağımlılığının az-
altılmasına ve dış ticaret
dengesi ile cari işlemler açığı-
nın iyileştirilmesine katkı sağ-
lanacak.

Petrol, doğal gaz ve
maden kaynaklarına yönelik
yurt içi ve dışında arama ve
üretim çalışmaları artırılarak
rezervler katma değeri yüksek
şekilde ekonomiye kazandırı-
lacak.

Maden arama faaliyetleri
mevzuatta kamu yararına faa-
liyet olarak tanımlanacak, ma-
denlerin arama ve
işletilmesinin türlerine, nitelik-
lerine ve sürdürülebilirlik ilke-

lerine göre detaylı olarak ele
alındığı yatırım güvencesini ar-
tıracak yeni bir temel düzen-
leme hazırlanacak.

Nükleer enerji, elektrik üre-
tim portföyüne dahil edilecek,
nükleer kapasitenin artırılma-
sına yönelik yeni proje ve tek-
nolojiler geliştirilecek, nükleer
santrallerde kullanılan ekip-
manların yerlilik oranları artırı-
lacak.

Metro, tramvay ve hızlı tren
üretimi dahil tüm raylı sistem
araçlarının milli imkanlarla ta-
sarımı ve yerli üretimi artırıla-
cak.

Türkiye'yi önemli bir film
yapım merkezi haline getirmek
üzere uluslararası yapımlar
desteklenecek. aa

Türkiye'de ithalat bağımlılığının önüne
"enerji kalkanı" ile geçilecek
Türkiye'de ithalat bağımlılığının önüne
"enerji kalkanı" ile geçilecek

Limanlarda elleçlenen yük ve konteyner miktarı arttı

UlaştırMa ve Alt-
yapı Bakanı Uraloğlu,
"Ocak-ağustos döne-
minde limanlarda elleçle-
nen yük miktarı geçen yılın
aynı dönemine göre yüzde
1,9 artarak 356 milyon
112 bin 778 tona ulaştı."
ifadesini kullandı.

Ulaştırma ve Altyapı
Bakanı Abdulkadir Ura-
loğlu, 2024 yılının 8 ayında
limanlarda elleçlenen yük
miktarının geçen yılın aynı
dönemine göre yüzde 1,9
artarak 356 milyon 112
bin 778 tona ulaştığını be-

lirterek, "Yılın 8 ayında li-
manlardan elleçlenen kon-
teyner miktarı da geçen
yılın aynı dönemine göre
yüzde 9,1 artışla 9 milyon
61 bin 518 TEU oldu." ifa-
desini kullandı.

Uraloğlu, yazılı açıkla-
masında, Denizcilik Genel
Müdürlüğünün ocak-
ağustos dönemine ilişkin
denizcilik istatistiklerini
değerlendirdi.

Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan'ın önderli-
ğinde, Türkiye'yi önemli
bir liman merkezi haline

getirdiklerine işaret eden
Uraloğlu, dünyadaki deniz
ticaretinden daha fazla
pay almak için çalışmalara
devam ettiklerini bildirdi.

Uraloğlu, denizlerden
sağlanan imkanların artırıl-
ması, kaynakların ekono-
miye kazandırılması için
gerekli yatırımların yapıldı-
ğına dikkati çekerek, "Bu
yılın ağustos ayında liman-
larımızda elleçlenen yük
miktarı 42 milyon 789 bin
708 ton olarak gerçekleşti.
2024 yılının ocak-ağustos
döneminde limanlarda el-
leçlenen yük miktarı
geçen yılın aynı dönemine
göre yüzde 1,9 artarak
356 milyon 112 bin 778
tona ulaştı." ifadesini kul-
landı.

Ağustosta limanlardan
yurt dışı limanlara giden
yük miktarının geçen yılın
aynı ayına göre yüzde 0,7
azalışla 11 milyon 604 bin
33 ton olarak gerçekleşti-

ğini bildiren Uraloğlu, yurt
dışı limanlardan Türkiye'ye
gelen yük miktarının ise
yıllık bazda yüzde 8,4 aza-
lışla 19 milyon 870 bin 521
tona düştüğünü aktardı.

Uraloğlu, ağustosta
yurt dışı yük taşımalarının
geçen yılın aynı ayına göre
yüzde 5,7 düşüşle 31 mil-
yon 474 bin 554 tona geri-
lediğine işaret etti.

Ağustosta en fazla yük
elleçlemesinin 6 milyon
894 bin 536 tonla Kocaeli
Bölge Liman Başkanlığı
idari sınırlarında faaliyet
gösteren liman tesisle-
rinde gerçekleştiğini kay-
deden Uraloğlu, burayı 6
milyon 732 bin 894 tonla
Aliağa Bölge Liman Baş-
kanlığı ve 5 milyon 560 bin
775 tonla İskenderun
Bölge Liman Başkanlığının
takip ettiği bilgisini verdi.

Uraloğlu, aynı dö-
nemde limanlarda deniz
yoluyla yapılan transit yük

taşımalarının 5 milyon 673
bin 127 ton olduğunu be-
lirterek, kabotajda taşınan
yük miktarının ise 5 milyon
651 bin 27 ton olarak ger-
çekleştiğini ifade etti.

Taşınan yük cinsleri
bazında ağustosta bir ön-
ceki aya göre en fazla artış
gösteren yük cinsinin buğ-
day ve mahlut olduğunun
altını çizen Uraloğlu, li-
manlardan 527 bin 235
ton buğday ve mahlut yük
elleçlemesi gerçekleştiril-
diğini bildirdi.

Uraloğlu, bu dönemde
portland çimentonun 738
bin 45 tonla limanlardan
yurt dışına gitmek üzere
gemilerle en fazla taşınan
yük cinsi olduğuna deği-
nerek, bunu klinker ve
motorin yük cinslerinin
takip ettiğini belirtti.

Ham petrol yük cinsi-
nin yurt dışından Türki-
ye'ye gelen gemilerde en
fazla taşınanlar arasında

ilk sırada yer aldığını da
vurgulayan Uraloğlu, bunu
sırasıyla, briketlenmemiş
taş kömürü ve hurda
demir yük cinslerinin izle-
diğini ifade etti.

Bakan Uraloğlu, ağus-
tosta limanlardan deniz
yolu ile yurt dışına gitmek
üzere yapılan yükleme-
lerde en fazla yük taşıma-
sının İtalya'ya yapıldığına
da işaret ederek, bunu
ABD ve Mısır'a yapılan ta-
şımaların takip ettiğini be-
lirtti.

Deniz yolu ile limanlara
gelen en fazla yükün Rus-
ya'dan yapılan taşımalar
olduğuna dikkati çeken
Uraloğlu, şu bilgileri pay-
laştı:

"Ağustosta limanlarda
elleçlenen 31 milyon 474
bin 554 ton yurt dışı yükün
yüzde 8'i Türk bayraklı ge-

milerle taşındı. Bu dö-
nemde Türk bayraklı ge-
milerle taşınan yurt dışı
yük miktarı 2 milyon 462
bin 885 tonla geçen yılın
aynı ayına göre yüzde 3,6
arttı.

Yabancı bayraklı ge-
miler ile taşınan yurt dışı
yük miktarı ise 29 milyon
11 bin 669 tonla yıllık
bazda yüzde 6,4 azaldı."

Uraloğlu, ağustosta li-
manlarda elleçlenen kon-
teyner miktarının ise
geçen yılın aynı ayına göre
yüzde 6,5 artışla 1 milyon
179 bin 563 TEU'ya ulaştı-
ğını belirterek, "Yılın 8
ayında limanlardan elleçle-
nen konteyner miktarı da
geçen yılın aynı dönemine
göre yüzde 9,1 artışla 9
milyon 61 bin 518 TEU
oldu." ifadelerini kullandı.
aa

Genel Yayın Yönetmeni

Sorumlu Yazı İşleri Müdürü

ERTAN KORKMAZ

ESRA KALE

Yönetim Merkezi : Merkezefendi Mh. Mimar Sinan Bulvarı No:107/A Manisa
İletişim Numarası : 0 (236) 211 53 45 - 0542 211 53 45
e-mail : manisaolaygazetesi45@hotmail.com
web: : www.manisakulishaber.com
UETS : 25929-68395-43454

ABONE 
ÜCRETLERİ

6 Aylık: 700 TL
Yıllık   : 1300 TL ZAYi iLANI: 300 TL

Yerel süreli yayın

Basım Yeri       : İHLAS GAZETECİLİK A.Ş
Adres : Fatih Mah. 1199 Sokak No: 1/7 Sarnıç-Gaziemir/ İZMİR 
Tel    : 0.232.281 45 30
LİDER AJANS 
VE DAĞITIM   : 0.507.607.90.47

: Burhan AKDEMİR
: Neslihan AKÖZGÜR

: Pelin UĞURLU YILMAZ
: Evren KASIRGA

Muhabir
İstihbarat     

Sayfa tasarım
Magazin

Yazar : Cansu MERİÇ

BOYUT SİYAH-BEYAZ RENKLİ
ÇEYREK 1750 TL   + KDV 2500 TL  +KDV
YARIM 2500 TL   + KDV 3500 TL + KDV
TAM 3500 TL   + KDV 6000 TL + KDV

SÜRMANŞET
2750 TL + KDV

LOGO YANI
1400 TL + KDV

LOGO ALTI
2000 TL + KDV

11 Eylül 2024 ÇarşambaSayı: 5874

*1 Ocak 2024 tarihi itibari ile geçerli olacak reklam ücretleridir.

MEDİ Medya Reklam Yönetim Danışmanlık İletişim Hizmetleri 
San. ve Tic. Ltd.Şti. adına

İMTİYAZ SAHİBİ
MEVLÜT AKTAN

Yıl: 15

RESMi iLAN
Sütun/cm. 140,00 TL

TÜİK temmuz ayı dış ticaret endekslerini açıkladı
İhracat birim

değer endeksi, tem-
muzda geçen yılın
aynı ayına göre
yüzde 0,9, ithalat
birim değer endeksi
yüzde 3,1 arttı.

Türkiye İstatistik
Kurumu (TÜİK), tem-
muz ayına ilişkin dış
ticaret endekslerini
açıkladı.

Buna göre, ihra-
cat birim değer en-
deksi, temmuzda
geçen yılın aynı ayına
kıyasla yüzde 0,9
yükseldi.

Endeks, Temmuz
2023'e göre gıda,
içecek ve tütünde
yüzde 8,4, ham
maddelerde (yakıt
hariç) 5,4 artış gös-
terirken yakıtlarda
yüzde 0,7, imalat sa-
nayisinde (gıda, içe-
cek, tütün hariç)
yüzde 1 azaldı.

İthalat birim değer
endeksi, temmuzda
yıllık bazda yüzde 3,1
artış gösterdi.

Endeks, geçen
yılın aynı ayına göre,

gıda, içecek ve tü-
tünde yüzde 7, yakıt-
larda yüzde 10,1,
ham maddelerde
(yakıt hariç) yüzde
3,9, imalat sanayi-

sinde (gıda, içecek,
tütün hariç) yüzde 0,3
arttı.

Mİktar
endekslerİ

İhracat miktar en-

deksi, temmuzda
geçen yılın aynı ayına
kıyasla yüzde 12,8
yükseldi. Endeks, bu
dönemde gıda, içe-
cek ve tütünde yüzde

1,9, yakıtlarda yüzde
4,5 azalırken ham
maddelerde (yakıt
hariç) yüzde 6,5, ima-
lat sanayisinde (gıda,
içecek, tütün hariç)

yüzde 15,2 artış gös-
terdi.

İthalat miktar en-
deksi ise temmuzda
yıllık bazda yüzde
10,5 azaldı. En-

dekste, geçen yılın
aynı ayına göre, gıda,
içecek ve tütünde
yüzde 17,1, ham
maddelerde (yakıt
hariç) yüzde 5,5, ya-
kıtlarda yüzde 4,1,
imalat sanayisinde
(gıda, içecek, tütün
hariç) yüzde 4,1 aza-
lış görüldü.

MevsİM ve 
takvİM 

etkİsİnden
arındırılMış 

verİler
Mevsim ve takvim

etkisinden arındırılmış
seriye göre, hazi-
randa 153,4 olan ih-
racat miktar endeksi,
temmuzda yüzde 1,6
azalışla 150,9 olarak
hesaplandı. 

Takvim etkisinden
arındırılmış seriye
göre ise geçen yıl
temmuzda 141,6
olan ihracat miktar

endeksi yüzde 4,1 ar-
tarak 147,4 oldu.

Mevsim ve takvim
etkisinden arındırılmış
seriye göre, hazi-
randa 121,9 olan it-
halat miktar endeksi
yüzde 3,9 azalarak
temmuzda 117,2'ye
geriledi. 

Takvim etkisinden
arındırılmış seriye
göre ise geçen yıl
temmuzda 143,1
olan endeks yüzde
13,2 azalarak bu yılın
aynı ayında 124,2
olarak hesaplandı.

İhracat birim
değer endeksinin it-
halat birim değer en-
deksine bölünmesiyle
hesaplanan ve geçen
yıl temmuzda 90 olan
dış ticaret haddi, 1,9
puan azalışla bu yılın
aynı ayında 88,1 ola-
rak kayıtlara geçti.
aa



11 Eylül 2024 Çarşamba GÜNCEL 9

Cansu MERİÇ

Cansu MERİÇ

Cansu MERİÇ

Cansu MERİÇ

Meteoroloji Genel
Müdürlüğü, dün gece sa-
atlerinden bugün öğle sa-
atlerine kadar gök
gürültülü sağanak yağışla-
rın etkili olacağını açıkladı. 

Meteoroloji Genel Mü-
dürlüğü’nden yapılan du-
yuruya göre Marmara'nın
batısında Edirne, Çanak-
kale ve Balıkesir'in batısı

ile Kıyı Ege'de İzmir, Aydın,
Muğla ve Manisa'nın batı-
sında etkili olması bekle-
nen yağışlar, sel ve su
baskınlarına yol açabilir.
Özellikle İzmir çevresinde
çok kuvvetli yağışların 21
ila 75 kg/m² arasında ola-
cağı tahmin ediliyor. Diğer
bölgelerde ise yağış mik-
tarının 21 ila 50 kg/m² ara-
sında olacağı öngörülüyor.

Yağışların, dün gece

saat 23:00 itibarıyla başla-
yarak, 11 Eylül 2024
(bugün) saat 15:00'e kadar
devam etmesi öngörülü-
yor. Bu süre zarfında sel,
su baskını, yıldırım, yerel
dolu yağışı ve yağış
anında kuvvetli rüzgar gibi
olumsuzluklar yaşanabilir.
Ayrıca, yağışlar nedeniyle
ulaşımda aksamalara karşı
da hazırlıklı olunması gere-
kiyor.

Meteorolojiden Manisa’ya uyarı!Meteorolojiden Manisa’ya uyarı!

GıdA güvenliği, halk sağlı-
ğını korumak adına en önemli
konulardan biri. Bu kapsamda,
5996 sayılı kanun doğrultu-
sunda İlçe Müdürlükleri Gıda
Denetim Ekipleri, AVM'lerdeki
gıda arz eden satış ve toplu tü-
ketim yerlerine yönelik eş za-
manlı denetimler
gerçekleştiriyor. 09 Eylül
2024'te başlayan denetimler,
13 Eylül 2024'e kadar devam
edecek.

Denetimlerde, iş yerlerinin
kayıt altında olup olmadığı, izle-

nebilirlik şartlarını sağlayıp sağ-
lamadığı, hijyenik ve muhafaza
koşullarına uygunluk gibi kriter-
ler incelenecek. Ayrıca dene-
timlerde herhangi bir
olumsuzluk tespit edilmesi du-
rumunda 5996 sayılı kanun
kapsamında gerekli idari yaptı-
rımlar uygulanacak.

Bu denetimler, tüketicilere
güvenilir gıda arzının sağlan-
ması ve hızlı tedbirler alınabil-
mesi amacıyla yürütülüyor.
AVM’lerdeki gıda satış noktala-
rına yönelik denetimlerin dü-
zenli olarak sürdürüleceği
bildirildi.

Manisa Tarım ve Orman İl Müdürlüğü, Alışveriş Merkezleri'ndeki (AVM) gıda satış ve toplu tüketim yerlerine yönelik eş zamanlı denetimlerin başladığını duyurdu

AVM’lerde eş zamanlı gıda denetimi

soMA Belediyesi, Kara-

manlı Mahallesi’nde uzun yıllar-
dır süregelen çöp konteyneri
sorununu çözüme kavuşturdu. 

Belediye Başkanı Sercan
Okur’un saha çalışmalarına hız
kesmeden devam ediyor. 

Mahalle buluşmasında va-
tandaşlar tarafından dile getiri-
len talep doğrultusunda
harekete geçen Soma Beledi-
yesi Temizlik İşleri Müdürlüğü,
bölgeye 178 adet 85 litrelik gal-
vaniz çöp kovası yerleştirdi.
Yetkililer, bu adımın mahallede
çevre temizliği ve hijyen stan-
dartlarını yükselteceğini belirtti. 

Başkan Okur, vatandaşlarla
birebir iletişim kurarak sorunları
yerinde tespit etmeye devam
ederken, Karamanlı Mahallesi
sakinleri de uzun süredir bekle-
dikleri bu hizmetin gerçekleş-
mesinden duydukları
memnuniyeti dile getirdi.

Karamanlı Mahallesi’nin çöp
konteyneri sorunu çözüldü

Karamanlı Mahallesi’nin çöp
konteyneri sorunu çözüldü

AkhisAr Belediyesi Uğur
Mumcu Kültür ve Sanat Mer-

kezi eğitmenlerinden Selin
Genç ve kursiyerlerinin hazırla-
dığı keçe sanatı sergisi, sanat-
severlerle buluştu. 

Serginin açılışı, Akhisar Be-
lediye Başkan Yardımcısı
Ekrem Kayserili tarafından ger-
çekleştirildi. Keçe sanatı ala-
nında yapılan çalışmaların
sergilendiği etkinlikte, kursiyer-
lerin el emeği göz nuru eserleri
büyük beğeni topladı. Gelenek-
sel sanatın modern dokunuş-
larla yeniden hayat bulduğu
sergide, hem yeni başlayanlar
hem de deneyimli sanatçılar ta-
rafından yapılan keçe işleri yer
aldı. 

Açılışta konuşan Başkan
Yardımcısı Ekrem Kayserili,
sanat ve kültüre verdikleri
önemi vurgulayarak, Akhisar
Belediyesi olarak bu tür sanat-
sal faaliyetleri her zaman des-

teklediklerini belirtti. Sergi, sa-
natseverler tarafından büyük
ilgi görürken, kursiyerlerin ça-
lışmalarının başarıyla taçlandı-

rıldığı bir etkinlik olarak öne
çıktı. 

Keçe sanatı sergisi, bir süre
boyunca ziyaretçilere açık ola-

cak ve sanatseverler, gelenek-
sel el sanatlarının bu eşsiz ör-
neklerini yakından görme fırsatı
bulacaklar.

Akhisar’da keçe sanatı sergisi açıldıAkhisar’da keçe sanatı sergisi açıldı

MAnisA’dA bir motosik-
let sürücüsünün omzunda
papağanıyla yaptığı yolculuk
görenleri hayrete düşürdü.  

Manisa’nın Yunusemre
ilçesinde bir motosiklet sürü-
cüsü omzundaki papağanıyla
yolculuk yaptı. Mehmet Akif
Ersoy Caddesi üzerinde sey-
reden motosikletliyi gören
sürücüler hayrete düştü. Sa-
hibinin omzunda rahat bir şe-
kilde seyahat eden papağan
trafikte ilgi odağı olurken, pa-
pağının sahibine olan sada-
kati şaşırttı. ihA

Omzunda papağanla
motosikletli yolculuk  

AkhisAr Belediyesi, Dağ-
dere Mahallesi halkının talebi
üzerine yeni bir kapalı hayır
yeri projesini hayata geçiriyor. 

Ekiplerin yoğun çalışmala-
rıyla sona yaklaşılan projede,
mahalle sakinleri kısa süre
içerisinde modern ve ferah bir
alanda hayırlarını gerçekleşti-
rebilecek. Bu yeni kapalı alan,
Dağdere’nin yardımlaşma ve
hayırseverlik ruhunu yaşatmak
amacıyla inşa ediliyor. 

Proje tamamlandığında,
mahalle halkı hayır etkinlikle-

rini daha konforlu koşullarda
yapabilecek. Dağdere Mahal-
lesi'nde sosyal dayanışmayı
güçlendirecek olan bu ça-
lışma, bölge halkı tarafından
büyük memnuniyetle karşı-
landı. Akhisar Belediyesi, bu
önemli projeye destek veren
Belediye Başkanı Ahmet Dut-
lulu'ya özel bir teşekkür
sundu. 

Belediye yetkilileri, Dağ-
dere halkının ihtiyaçlarını karşı-
layan bu gibi projelerin devam
edeceğini belirterek, sosyal

dayanışmayı güçlendirmeyi
hedefleyen çalışmalara hız

kesmeden devam edeceklerini
vurguladı. haber merkezi

Dağdere Mahallesi'ne yeni kapalı
hayır yeri kazandırılıyor
Dağdere Mahallesi'ne yeni kapalı
hayır yeri kazandırılıyor
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MANİSA Celal Bayar Üni-
versitesi Mühendislik ve Doğa
Bilimleri Fakültesi Biyoloji Bö-
lümü Hidrobiyoloji Ana Bilim
Dalı Başkanı ve Deniz Biyoloğu
Prof. Dr. Ergün Taşkın, Ege De-
nizi'nde iklim değişikliği, kirlilik,
bulanıklık, balıkçılık ve çapa-
lama faaliyetleri nedeniyle 35-
40 metre derinliklerde varlık
gösteren deniz çayırlarının 5 ila
20 metre derinliklere sıkıştığını,
yayılış ve kaplama alanlarının
daraldığını kaydetti.

Deniz diplerinde kök, gövde
ve yaprak biçiminde şekillenen,
kökleriyle deniz dibine tutuna-
rak yaşayan, tohumlu ve çiçekli
bir bitki olan deniz çayırları,
güneş ışınlarının yardımıyla fo-
tosentez yaparak kendi besi-
nini üretebiliyor. Yeşil renkteki
deniz çayırları en az 30 santi-
metre uzunluğunda ve 1 santi-
metre genişliğinde yapraklara
ve 8 ila 10 santimetre uzunlu-
ğunda köklere sahip.

Taşkın, Türkiye'de 4'ü yerli
ve 1'i Süveyş Kanalı aracılığıyla
Türkiye sularına girmiş yabancı
tür olmak üzere 5 deniz çayırı
türü bulunduğunu belirterek,
yabancı türün, yayılımcı özelliği
nedeniyle yerli deniz çayırlarının
boşalttığı alanları diğer alglerle
birlikte kaplayarak doldurdu-
ğunu söyledi.

Deniz çayırı dendiğinde Tür-
kiye'de akla ilk gelen türün
deniz eriştesi olarak da bilinen
Posidonia oceanica olduğunu
belirten Taşkın, "Bu tür, Mersin,
Aydıncık kıyılarından başlaya-
rak bütün Batı Akdeniz'e, Ege
kıyılarına, Marmara'nın belirli
bir kesimine, oradan Yunanis-
tan, Arnavutluk, İtalya ve batıya
doğru İspanya'ya kadar yayılış
gösteriyor. Güney Akdeniz'de
ise yayılış gösterdiği çok az

alan mevcut. O alanlar da
Tunus civarındaki bazı bölgeler-
den oluşuyor." dedi.

Taşkın, Türkiye'de tahminen
deniz çayırlarının şimdiye kadar
tespit edilen 40 bin hektarlık bir
alanı kapladığını fakat artan
baskılar nedeniyle bu alanlarda
ciddi bir azalma gözlemlediğini
ifade etti.

"HEM KARBONU 
HAPSEDİYOR HEM 

OKSİJEN ÜRETİYOR"
Türkiye'deki deniz çayırları-

nın içinde başta algler, omurga-
sızlar ve balıklar olmak üzere
1145 deniz canlısının barındığı
bilgisini paylaşan Taşkın, bu
çayırların en az 50 balık türü-
nün üremesini ve beslenmesini
sağladığını aktardı.

Deniz çayırlarının zemin ya-
pısını tutarak kıyı erozyonunu
önlediğini, aynı zamanda kıyı
yapısını dengelediğini vurgula-
yan Taşkın, şöyle devam etti:

"Atmosfere verilen karbon-
dioksitin büyük bir kısmı bitkiler
tarafından emilerek kullanılır ve
oksijen üretilir. Aynı şekilde at-
mosferdeki karbondioksitin
yine önemli bir kısmı okyanus-

lar tarafından emilir ve suya
girer. Suya girdikten sonra
deniz çayırları buradaki kar-
bondioksiti ve karbonu hapse-
der. Karbondioksiti de kullanır
ve oksijen üretir. O nedenle
deniz çayırları, atmosferdeki
artan karbon emisyonlarını
azaltmada bizler için en önemli
yardımcı, biyolojik elementler-
den bir tanesidir. Hem karbonu
hapsediyor hem de karbondi-
oksiti kullanarak oksijen üreti-
yor."

Deniz çayırlarının özellikle
su kalitesinin iyi olduğu kumluk
alanlarda yayılış gösterdiğini
bildiren Taşkın, küresel ısın-
maya bağlı artan deniz suyu sı-
caklıkları ve tuzluluğun, deniz
çayırlarını olumsuz etkilediğini
vurguladı.

Taşkın, "Tercih ettiği sıcaklık
aralığı 11 ile 29 santigrat de-
rece. Maksimum 1000'de 37
ya da en fazla 1000'de 39 tuz-
lulukta yaşayabiliyor ve özel-
likle küresel ısınma, iklim
değişikliği nedeniyle son yıl-
larda deniz suyundaki sıcaklık
artışına bağlı olarak bu türler de
etkileniyor." diye konuştu.

"ÖLEN YAPRAKLARI 
KIYIDAN TOPLAMAMAK 

GEREKİYOR"
Ege, Marmara ve Akde-

niz'de yoğun bir deniz çayırı
tahribatı olduğundan bahseden
Taşkın, bu tahribatın, evsel en-
düstriyel atıklar, ileri arıtma ya-
pılmadan denizlere bırakılan
deşarj suları, özellikle deniz ça-
yırlarının yayılış gösterdiği alan-
larda trol ve benzeri araçlarla
yapılan balıkçılık, kültür balıkçı-
lığı faaliyetleri, tekne çapaları,
bulanıklık ve yabancı türlerden
kaynaklandığını dile getirdi.

Deniz çayırlarının normal
şartlarda denizel ortamlarda 0-
45 metre arasında yayılış gös-
terdiğini kaydeden Taşkın, "Ege
Denizi'nde yapmış olduğumuz
çalışmalarda deniz çayırlarının
35-40 metre derinliklerinden
daha sığ derinliklere çekildiğini,
5 ile 20 metre arasındaki derin-
liklere sıkıştığını gördük. Bunda
da daha çok kirliliğe bağlı artan
bulanıklık, balıkçılık ve çapa-
lama faaliyetleri, küresel ısınma
ve iklim değişikliğinin etkisinin
olduğunu düşünüyoruz." de-
ğerlendirmesinde bulundu.

Yabancı ve yayılımcı türlerin
de deniz çayırları üzerinde bas-
kıyı artırdığına dikkati çeken
Taşkın, bu türler arasında olan

uzun dikenli deniz kestanesi ve
yayılımcı makro alglerin, deniz
çayırlarının bulunduğu habitat-
larda çayırların üzerini örtüp ya-
yılış göstererek ekosistemin
gidişatını etkilediğine değindi.

Deniz çayırlarının ölü yap-
raklarının bile ekosistemde bir
yeri olduğunu belirten Taşkın,
konuşmasını şöyle sürdürdü:

"Özellikle sonbaharda, ka-
rasal ortamdaki yaprak döken
ağaçlar nasıl yapraklarını dökü-
yorsa deniz çayırlarının bir
kısmı da yine yapraklarını dö-
küyor ve bu yapraklar kıyıya
doğru taşınıyor. Yapraklar deniz
içerisinde yeşil görünürken gü-
neşten ve zaman içerisinde
klorofillerini kaybetmesinden
dolayı kahverengimsi renk ton-
larına dönüşüyor ve kıyıda
banklar oluşturuyor. Kışın artan
dalga, rüzgar ve akıntılardan
dolayı kıyı yapısının bozulma-
sını bu banklar engeller. Aynı
zamanda birçok omurgasız
canlı türü de bu ölü yapraklar
arasında yaşam imkanı sağlar.
Bu nedenle canlı olanları nasıl
faydalıysa ölmüş yaprakları da
kıyısal alanı koruma ve bura-
daki canlıların yaşam alanlarına
bir habitat oluşturma açısından
önemli. Aslında bunları hiçbir
şekilde kıyıdan toplamamak

gerekiyor."
"KARASAL ORTAMDA 

ORMANLIK ALANLAR NE 
İSE DENİZEL ORTAMDA 
DA DENİZ ÇAYIRLARI 

ODUR"
Deniz çayırlarını korumak

için evsel ve endüstriyel faali-
yetler ile tarım ve hayvancılığın
kontrollü bir şekilde yapılması
ve bu faaliyetler sonucunda
oluşan kirliliğin denizlere veril-
memesi gerektiğinin altını çizen
Taşkın, "Balıkçılık faaliyetlerinin
40-45 metre derinliğin altına
çekilmesi, ekolojik çapa faali-
yetlerinin yapılması gerekiyor.
Günübirlik yatlar ya da çok za-
manlı yatlar için yapılan liman
marinalarının bu çayırların üze-
rine inşa edilmemesi, kıyı dü-
zenlemesi ve yapılaşmasının
dikkatli bir şekilde yapılması
önem taşıyor." sözlerini sarf
etti.

Deniz çayırları ne kadar çok
alan kaplarsa balık popülas-
yonlarında da o kadar artış ola-
cağı tespitini paylaşan Taşkın,
sözlerini, "Karasal ortamda or-
manlık alanlar ne ise denizel or-
tamda da deniz çayırları odur.
Karasal ortamın ormanları deni-
zel ortamın ormanlarıyla aynı
işlevi gösterir." diyerek tamam-
ladı. AA

Manisa Celal Bayar Üniversitesi Mühendislik ve Doğa Bilimleri Fakültesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Ergün Taşkın:
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son zamanlarda çocuk-
larda kıl dönmesi vakalarıyla
daha sık karşılaştıklarını akta-
ran Çocuk Cerrahisi Uzmanı
Doç. Dr. Oktav Bosnalı,  “Ha-
reketsizliğin, obezitenin art-
masıyla kıl dönmeleri hastaları
da ne yazık ki artmaya baş-
ladı. 

Eskiden ayda 1-2 vaka ge-
lirken şu an haftada en az 2-3
tane vaka başvuruyor. Toplum
içerisinde bu hastalığın arttı-
ğını da gözlemliyoruz. 

Bir şikayet olduğunda has-
taneye erken başvuralım”
dedi.   

Halk arasında kıl dönmesi
olarak bilinen pilonidal sinüsü,
kuyruk sokumu bölgesindeki
tüylerin terleme, çok oturma
gibi nedenler sonucunda cil-
din içerisine doğru büyümesi
ifade ediliyor.

Uzmanlar son dönemlerde
bu hastalığın çocuklarda gö-
rülme sıklığıyla ilgili konuşur-
ken, ailelere önemli uyarılarda
bulundu. 

Çocuk Cerrahisi Bölü-
mü'nden Doç. Dr. Oktav Bos-
nalı, kişilerde yaşam kalitesini

ciddi ölçüde etkileyen bu du-
rumun oluşmasında hareket-
sizlik ve obezite durumlarının
büyük risk oluşturduğunu söy-
ledi. 

Doç. Dr. Bosnalı, hastalığa
ve tedavi sürecine ilişkin bilgi-
ler verdi. 

“HAreketsizliğin, 
obezitenin 
ArtmAsıylA 
yAygınlAştı" 

Geçmişe nazaran şu an
kıl dönmesi vakalarıyla daha
çok karşılaştıklarını aktaran
Çocuk Cerrahisi Uzmanı Doç.
Dr. Oktav Bosnalı, “Kliniği-
mizde ortalama olarak her
hafta 2 ya da 3 vakayı opere
etmek zorunda kalıyoruz.
Özellikle korona, eve ka-
panma dönemlerinde, hare-
ketliliğin azalması, genç
nüfusumuzda bilgisayar oyun-
larının, televizyon, telefon kul-
lanımının yaygınlaşmasıyla
birlikte hareketsizliğin, obezi-
tenin artmasıyla kıl dönmeleri
hastaları da ne yazık ki art-
maya başladı. 

Kıl dönmesi hastalığı ge-
nellikle kuyruk sokumu bölge-

sinde o bölgedeki kılların cil-
din dışına doğru değil de içine
doğru büyümesi ve daha
sonra o bölgede bir iltihaba,
enfeksiyona yol açarak apse-
leşmesi ve dışarıya bir akıntı
yapmasıyla karakterize bir
hastalık. Hastalık, en başında
yakalanırsa tedavisi çok kolay
olmakla birlikte, tedavisi ihmal
edilmiş, ilerlemiş vakalarda
içeride daha büyük apse geli-
şiyor. 

Dolayısıyla ciddi bir cerrahi
müdahale yapmak da gerekli
olabiliyor.

Bu bölgenin aşırı kıllı ol-
duğu hastalar, aşırı şişmanla-
mış hastalar, uzun saatler
boyunca oturup hareketsizlik-
ten dolayı o bölgenin enfekte
olmasına yol açabiliyorlar. 

Televizyon, bilgisayar karşı-
sında çok vakit geçirmek, sü-
rekli hareketsizlik bu hastalığı
artıran en önemli sebep. 

Dolayısıyla hareketli olmak,
kişisel hijyene dikkat etmek,
mümkün oldukça açık havada
spor yapmak bu hastalığın
oluşmasını engellemede en
önemli etken.

Tedavisi noktasında şöyle
bir çalışma yapıyoruz; önce
hastalar bize geldiğinde de-
ğerlendiriyoruz. 

Apseleri çok ciddi mi, değil
mi? Ne tip bir tedaviye yanıt
veririler, onu anlamaya çalışı-
yoruz" dedi. 

"HAftADA en Az 2-3 
tAne vAkA bize 
bAşvuruyor" 

Kıl dönmesi durumlarında
tedaviye ilişkin bilgiler veren
Doç. Dr. Bosnalı, "Çok da çe-
şitli tedavi formları var.

Kapalı ameliyattan açık
ameliyata veya ameliyatsız
fenol ile birlikte yakmaya
kadar çeşitli şekillerde bunları
tedavi etmek mümkün. 

Eğer ilerlemeden yakalan-
mışsa fenol tedavisi ama çok
ilerlemişse kapalı yöntemle de
yapabiliyoruz, görerek içeriyi
temizleyedebiliyoruz.

Gerekirse o bölgeyi tama-
men kazıyarak temizleyerek
açık yöntemle de ameliyat
edebiliyoruz. 

Ameliyat sonrasında da
düzenli kıl temizliğinin yapıl-
ması hastalığın tekrarlamasını

engellemek için önemli oluyor.
Kişisel hijyene dikkat etmek,
havadar elbiseler giymek, o
bölgenin terli kalmamasına
dikkat etmek önemli. 

4 yıl önce kurulduğumuz-
dan bu yana eskiden ayda 1-2
vaka gelirken şu an haftada en
az 2-3 tane vaka bize başvu-
ruyor.

Toplum içerisinde bu has-
talığın arttığını da gözlemliyo-
ruz. 

En önemli tavsiye sadece
bu hastalık için değil bütün

evlatlarımız için bilgisayar,
ekran başında geçirilen süreyi
azaltmak. 

Bu hem sosyokültürel geli-
şimleri hem de fiziksel sağlık-
ları için önemli. Açık alanlara
çıkalım, çocuklarımıza spor
yaptıralım.

Hijyenlerine dikkat etsinler,
aşırı dar, sentetik kıyafetlerden
uzak duralım.

Bir şikayet olduğunda
mümkün olduğunda hasta-
neye erken başvuralım” dedi.
iHA 
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Ruh sağlığı farkındalığı ile intihar önlenebilir

DünyADA son 50 yılda in-
tihar hızının yüzde 60 oranında
artış gösterdiğini belirten ATıp
Fakültesi Dekan Yardımcısı,
Ruh Sağlığı ve Hastalıkları Ana-
bilim Dalı Öğretim Üyesi Prof.
Dr. Hülya Ensari, dünya ça-
pında önlenebilir ölümlerin en
sık nedenleri arasında yer alan
intiharın önemli bir halk sağlığı
sorunu olduğunu söyledi. İnti-
har edenlerin çoğunda yüzde
65-95 oranında ruhsal hastalık
bulunduğunu belirten Ensari, iyi
bir gözlem ve vaktinde erken
tanı ve düzenli tedavi ile intiha-
rın önlenebildiğini vurguladı.   

Ruh Sağlığı ve Hastalıkları
Anabilim Dalı Öğretim Üyesi
Prof. Dr. Hülya Ensari, 10 Eylül
Dünya İntiharı Önleme Günü
dolayısıyla yaptığı açıklamada
bazı tedbirlerle intihar vakaları-
nın önlenmesinin mümkün ola-
bileceğini söyledi. 

İntihar ile ilgili farkındalık
sağlanması ve bilinçlendirme-
nin önemini vurgulayan Prof.
Dr. Hülya Ensari, “İntihar dünya
çapında önlenebilir ölümlerin
en sık nedenleri arasında yer

alan önemli bir halk sağlığı so-
runudur. İntihar girişimleri ta-
mamlanmış intiharların 20 katı
olup; yakınları intihar girişi-
minde bulunan veya intihar so-
nucu ölen bireylerin üzerindeki
duygusal etki yıllarca sürebil-
mektedir. İntihar ile ilgili farkın-
dalık sağlanması ve
bilinçlendirme, intiharın önle-
mesinde uygulanması gereken
en temel konulardır” diye ko-
nuştu. 

DünyADA intiHAr
Hızı Artıyor 

Dünyada son 50 yılda inti-
har hızının yüzde 60 oranında
artış gösterdiğini ifade eden
Prof. Dr. Hülya Ensari, “Dünya
Sağlık Örgütü verilerine göre,
her dakikada bir kişinin, yılda
yaklaşık bir milyon insanın inti-
har sonucu yaşamını yitirdiği;
her 3 saniyede bir intihar girişi-
minin olduğu tahmin edilmek-
tedir. İntihar, tüm nüfusta
ölümün ilk 10 nedenlerinden
biri olup, 15-24 yaş arası genç-
lerde ilk 3 ölüm nedeninden bi-
ridir. Tüm dünyada intihar
hızları, son 50 yılda yüzde 60

artmıştır” dedi. 
intiHAr önlenebilir 

bir DAvrAnıştır 
İntiharın önlenmesinin

mümkün olduğunu belirten
Prof. Dr. Hülya Ensari, “İntihar
davranışının da önceden fark
edilebilir ve müdahale edilebilir
belirli risk etmenleri vardır. Do-
layısı ile iyi bir gözlem ve vak-
tinde erken tanı ve düzenli
tedavi ile intihar önlenebilir bir
davranıştır” dedi. 

İntihar edenlerin çoğunda
yüzde 65-95 oranında ruhsal
hastalık olduğunu kaydeden
Prof. Dr. Hülya Ensari, “Hasta-
lıkların alevlenme dönemle-
rinde, hastaneden taburcu
olduktan kısa bir süre sonra in-
tihar riski yüksektir.

İntiharla ilişkilendirilen ruh-
sal hastalıkların başında dep-
resyon, alkol madde bağımlılığı,
şizofreni ve kişilik bozuklukları
gelir. Dolayısıyla ruhsal hasta-
lıkların veya alkol madde kulla-
nım bozukluklarının erken fark
edilmesi, sağlık hizmetlerine
yönlendirilmesi ve tedavilerinin
düzenli sağlanması ile intihar
önlenebilir” diye konuştu. 

intiHAr 
Düşüncesinin net

ifADe eDilmesine DikkAt 
İntihar davranışının önemli

risklerinden birinin de intihar
düşüncesinin net ifade edilmesi
olduğunu kaydeden Prof. Dr.
Hülya Ensari, “İntihar niyetinin
açık net ifade edilmesi, intihar
planı yapılması, silahlara veya
diğer intihar araçlarına erişimin
olması intihar riskinin yüksek
olduğunu gösterir ve bu du-

rumların tespiti halinde mutlaka
ruh sağlığı ve hastalıkları uzma-
nına başvuru gerekir. İntihar
düşüncesinin net olduğu ancak
tedavi reddi olan durumlarda
zorunlu tedavi kararı ile sulh
hukuk mahkemesine başvuru-
larak intihar riski olan bireyin
ruh sağlığı ve hastalıkları uzma-
nına zorunlu tedavi için sevki
sağlanabilmektedir” açıklaması
yaptı. 

erkeklerDe
tAmAmlAnmış intiHAr 

orAnı yüksek 
İntiharların en sık genç-

lerde ve ileri yaşlarda görüldü-
ğünü belirten Prof. Dr. Hülya
Ensari, “Kadınların intihar girişi-
minde bulunması, erkeklere
göre 2-3 kat daha sık iken, er-
keklerde tamamlanmış intihar
oranı daha yüksektir. İntiharlar
en sık 15-24 yaş arası genç-
lerde ve 75 yaş üstü yaşlılarda
daha sıktır” dedi. 

evlilere göre 
intiHAr iHtimAli 

yüksek 
Psikososyal nedenler ara-

sında birçok stres etkeni ile in-
tiharın tetiklenebileceğini
kaydeden Prof. Dr. Hülya En-
sari, “Ölüm, boşanma, ayrılık, iş
kaybı, kronik hastalıklar, kronik
ağrı, yasal sorunlar, kişilerarası
sorunlar intiharı tetikleyen
önemli yaşam olayları arasın-
dadır. Boşanmış veya ayrılmış
kişilerde evli olanlara göre inti-
har girişimi ihtimali 2-5 kat faz-
ladır” şeklinde konuştu. 

Ruhsal hastalıkların takibi-
nin intiharları önlemede önemli
olduğunu vurgulayan Prof. Dr.

Hülya Ensari, şu uyarılarda bu-
lundu: 

“İntihar davranışına sıklıkla
‘depresyon’ denilen, toplumda
sıkça görülen ruhsal hastalığın
eşlik etmesi, ancak depresyo-
nun zamanında tedavi edilme-
mesi sonucu depresyon
belirtilerinin ağırlaşması sonucu
intihar düşünceleri de tabloya
eklenmektedir. Yine alkol
madde kullanım bozuklukla-
rına, şizofreni veya kişilik bo-
zukluklarına da sıklıkla
depresyon eşlik ettiği için te-
davi edilmediği takdirde bu
tablolar da ağırlaşmakta ve inti-
har düşüncesini takiben intihar
davranışı da görülebilmektedir.
Dolayısıyla depresyon, alkol
madde bağımlılığı, şizofreni gibi
tüm ruhsal hastalıklar bugün
düzenli takip ve tedavi ile iyile-
şebilmektedir yani intihar önle-
nebilir bir durumdur. 

Yeter ki çevremizdeki risk
etkenlerine, ruhsal hastalıklara,
alkol madde kötüye kullanı-
mına, kişide intihar düşüncesi-
nin var olup olmadığına, daha
önce intihar girişimi olup olma-
dığına, ailede intihar girişimi
olup olmadığına karşı dikkatli
olalım. 

Fark ettiğimiz riskli kişileri
gecikmeden ruh sağlığı uzma-
nına yönlendirelim.” 

Prof. Dr. Hülya Ensari, inti-
har düşüncesinin tespit edildiği
andan itibaren ruh sağlığı ve
hastalıkları uzmanı tarafından
yapılacak psikiyatrik değerlen-
dirme sonrasında altta yatan
ruhsal hastalığın tespiti halinde
düzenli takip ve tedaviye başla-

nacağını belirterek gerekirse
yatarak tedavi önerilebildiğini
söyledi. 

intiHAr ArAçlArınA 
erişim kısıtlAnmAlı 
İntiharı önleme stratejisi

olarak ateşli silah, pestisitler,
toksik maddeler gibi intihar
araçlarına da erişimin kısıtlan-
ması gerektiğini belirten Ensari,
“İntihar davranışının önlenme-
sinde en önemli iki yoldan bi-
rincisi, ruhsal hastalıkların ve
madde kötüye kullanımı olan
bireylerin sağlık hizmetlerin-
den yararlanmasının sağlan-
ması, ikicisi intihar etme
araçlarına erişimin kontrolü-
nün sağlanmasıdır” dedi. 

toplum ruH sAğlığı 
ve HAstAlıklArı

konusunDA 
bilinçlenDirilmeli 

İntiharın önlenmesine yö-
nelik olarak tüm toplumun ruh
sağlığı ve hastalıkları konu-
sunda bilinçlendirilmesinin
önemini vurgulayan Ensari,
sözlerini şöyle tamamladı: 

“En az beden sağlığı
kadar ruh sağlığının da önem-
senmesi gerekmektedir. 

Unutmayalım ki ruh sağlığı
olmadan sağlıktan söz edile-
mez ve yine unutmayalım ki
ruhsal hastalıklar da tedavi
edilebilir. Yapılması gerekenler,
ruhsal hastalıkların ana belirti-
lerinin farkında olmak, ruh
sağlığı hizmetlerine erişim yol-
larını bilmek, ruhsal hastalıkla-
rın tespiti halinde başlanan
tedaviyi düzenli uygulamak ve
takiplerin aksatılmamasıdır.”
iHA 

Beslenme çantasında neler olmamalı? Uzmanı açıkladı
Diyetisyen Cansu Ars-

lan beslenme çantaları hazırla-
nırken dikkat edilmesi gereken
noktaları vurguladı.   

Diyetisyen Cansu Arslan,
yeni başlayan eğitim - öğretim
hayatında öğrencilerin bes-
lenme çantasında neler olup
olmaması gerektiğine dair
açıklamalarda bulundu.

Gün boyunca aktif olan,
ders dinleyen, koşan, yorulan
çocuklar için beslenme saati-
nin ve su içmenin önemini vur-
gulayan Arslan, “Çocukların
evde kahvaltı alışkanlığının ol-
ması son derece önemlidir.
Kahvaltının okul başarısındaki
yeri çalışmalarla desteklen-
miştir. 

Ara öğün olarak değerlen-
dirdiğimiz beslenme saatinde
ev yapımı kek, süt, elma ya da
simit, beyaz peynir, domates-
salatalık dilimleri iyi birer bes-

lenme tercihi olarak örnek ve-
rilebilir. 

Hazırladığınız besinlerin

miktarını iyi ayarlanmalı, art-
mayacak şekilde olmasına

özen gösterilmelidir” dedi. 
Beslenme listesinde yer

alan yiyecekler dışında çan-

tada; sucuk, salam, sosis,
döner, kızartma gibi kokulu

besinler ile cips, gofret gibi
paketli ürünler olmaması ge-
rektiğini belirten Arslan, “Mev-

sim meyvelerini soyulmuş ve
kesilmiş olarak beslenmeye

koyalım.
Herkesin evinde olabile-

cek meyveler olması konu-
sunda hassas davranalım.
Hazır meyve suyu almayalım.
Onun yerine evde sıkıp koya-
lım ya da süt, ayran tercih
edelim. Hiçbir şey olmazsa
meyvenin kendisini ekleyelim.
İsteğe bağlı az miktarda ka-
buksuz kuruyemiş de ilave
edebiliriz. 

Çağımızın sorunu çocukluk
çağı obezitesiyle okulda da
mücadele etmeye devam ede-
lim. Obeziteye neden olabile-
cek yüksek şekerli, tuzlu
paketli ürünlere, asitli içecek-
lere çocukların mesafeli kal-
ması gerektiğini bu yaşlarda
aktarabilmeliyiz.

Tüm bu ilkelere bağlı kala-
rak sağlıklı, okul başarısı yük-
sek, yeterli ve dengeli
beslenen bir nesil yetiştirmeyi

hedeflemeliyiz” diye konuştu.  
Suyun yeri dolmaz ha-

yati bir sıvı olduğunu vurgula-
yan Arslan, “Dolaşım ve

sindirim sistemlerinin çalışma-
sında etkin olduğu gibi vücu-

dumuzdan atıkların
uzaklaştırılmasını da sağlar. 

Derslerde odaklanmayı ar-
tırır. Büyüme-gelişme aktivite-
leri için gereklidir. 

Bu bakış açısıyla 'Su ha-
yattır' kavramı doğrudur. 

Bununla birlikte temizlik de
okul hayatında son derece
önemlidir. 

Beslenme çantasının te-
mizliği günlük yapılmalıdır.
Beslenme çantasında mutlaka
örtü ve ıslak mendil bulunma-
lıdır. 

Gerektiğinde çatal eklene-
bilir ancak bıçak gibi kesici
malzemeler kesinlikle bulun-
durulmamalıdır” dedi. iHA 



11 Eylül 2024 Çarşamba

Altınordu ve VINA Fo-
otball’un birlikte organize ettiği
‘Futbolda Analiz Metodları’ se-
mineri geçtiğimiz hafta sonu
İzmir Altınordu Metin Oktay
Tesisleri’nde gerçekleştirildi.
Organizasyona ev sahipliği
yapan Gökhan Göktürk ve ko-

nuşmacı olarak katılan Süper
Lig teknik direktörü Hikmet
Karaman’a Yıldızspor 45 Fut-
bol Kulübü adına Altyapı So-
rumlusu Turhan Özkan forma
hediye etti. 

Yıldızspor 45 Futbol Ku-
lübü, Manisa dışında da ismini

duyurmaya devam ediyor. Alt-
yapısında çıkardığı isimleri
Süper Lig, 1.Lig ve alt liglere
göndermeyi görev edinen kır-
mızı-siyahlılarda Altyapı So-
rumlusu Turhan Özkan,
Altınordu ve VINA Football’un
birlikte organize ettiği ‘Fut-
bolda Analiz Metodları’ semi-
nerine katıldı. İzmir Altınordu
Metin Oktay Tesisleri’nde or-
ganize edilen seminere ev sa-
hipliği yapan Vina Football
yöneticisi Gökhan Göktürk’e
ve seminere konuşmacı olarak
katılan Hikmet Karaman’a Yıl-
dızspor 45 Futbol Kulübü Alt-
yapı Sorumlusu Turhan Özkan
forma hediye etti. Önce Altın-
ordu Tesislerini gezen teknik
direktör Hikmet Karaman,
genç Antrenörlere seminer bo-
yunca deneyimlerini aktardı. 

KARAMAN: MANİSA’DA ÇOK
GÜZEL GÜNLER GEÇİRDİM
Antrenör Turhan Özkan ta-

rafından kendisine Yıldızspor

45 Futbol Kulübü forması he-
diye edilen teknik direktör Hik-
met Karaman, “Teşekkür
ediyorum. Manisa’da birbirin-
den değerli Antrenör arkadaş-
larımız ve dostlarımız var.
Manisaspor’da görev aldığımız
dönemde Manisa’da çok güzel
günler geçirdim. Yıldızspor 45
Futbol Kulübü’ne 2024-2025
sezonunda başarılar diliyorum”
şeklinde konuştu. 
GÖKTÜRK: SİZLERİ KUTLUYORUM

Organizasyonun ev sahibi
Gökhan Göktürk, 2011-2016
yılları arasında Altınordu Futbol
Akademisi Koordinatörlüğü,
2016-2019 yılları arasında
Galatasaray Futbol Akademisi
İdari Menajerliği ve 2019-
2024 yılları arasında Adana
Demirspor Sportif Direktör ve
Asbaşkanlığı görevlerinde yer
aldı. Yıldızspor 45 Futbol Ku-
lübü’nü altyapıya verdiği de-
ğerden dolayı bildiğini ifade
eden Gökhan Göktürk, “Ön-

celikle sizleri gençlere verdiği-
niz değerden dolayı kutluyo-
rum. Forma jestiniz için
teşekkür ederiz. Amacımız
altyapılarda görev yapan An-
trenörlerimizin daha dona-

nımlı olmalarını sağlamak. Bir-
birinden değerli isimlerle bu-
rada olduğumu için mutluyuz.
Katılım gösteren herkese te-
şekkür ediyoruz” diye ko-
nuştu. spor servisi

Karaman ve Göktürk’e Yıldızspor 45 FK forması

Yunusemre motokros
heyecanı ev sahipliği yapacak.
Yunusemre Belediyesi, Osman-
calı Mahallesi'nde kurmayı
planladığı motorkros parku-
runda çalışmalar başladı. Par-
kur tamamlandığında
Türkiye'nin en iyi parkurların-
dan biri olacak.   

Kültür ve sanat çalışmaları
ile adından sıkça söz ettiren
Yunusemre Belediyesi, Türki-
ye'nin en iyi motokros parkur-
larından birini hayata geçirmek
için düğmeye bastı. Osmancalı
Mahallesi'nde belediyeye ait

356 bin metrekarelik arazinin
40 bin metrekarelik kısmında
yapımına başlanan Manisa Mo-
tokros Parkuru tamamlandı-
ğında Türkiye'nin en iyi
parkurlarından biri olacak. Çe-
şitli motorkos aktivitelerinin dü-
zenlenebileceği bin 500 metre
uzunluğundaki parkurda her
branştan yarışların düzenlene-
bileceği profesyonel bir parkur
inşa ediliyor. 

“YUNUSEMRE SPORUN DA 
ŞEHRİ OLACAK” 

Yunusemre'yi sporun ve
sanatın şehri yapacaklarını be-

lirten Yunusemre Belediye Baş-
kanı Semih Balaban, konu ile il-
gili yaptığı açıklamada şu
ifadelere yer verdi: “Osmancalı
Mahallemizde belediyemizin
arazisinin 40 bin metrekarelik
alanında Türkiye'nin en iyi mo-
tokros parkurlarından birini yap-
mak için çalışmalara başladık.
Manisa Motokros Parkurumuz
bin 500 metre uzunluğunda ola-
cak. Atlama rampaları, viraj du-
varları, start düzlüğü, padok
alanı, seyirci alanı ve sporcuların
dinlenme alanlarının düşünül-
düğü projemizde ayrıca su ve

elektrik altyapısı da bulunacak.
Türkiye standartlarında ve ülke-

nin en iyi parkurlarından biri
şehrimizde hizmet verecek.

Emeği geçen herkese teşekkür
ediyorum.”  spor servisi

Yunusemre’ye motokros pisti yapılacakYunusemre’ye motokros pisti yapılacak


